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Projekty města
Rekonstrukce ulice Kosmákovy
Proběhla výsadba zeleně i kolaudace. Budeme rádi, pokud nám 
občané pomohou s údržbou a děkujeme těm, kteří tak již činí.

Rekonstrukce 
ul. Kosmákovy

100

Rekonstrukce komunikací ve městě
S občany je projednána rekonstrukce ulic Jungmannovy a Lípové.

Rekonstrukce 
komunikací 20

Rekonstrukce elektroinstalace 
a osvětlení ZŠ
Město druhým rokem pokračuje 
v postupné obnově. Dodavatelem je 
fi rma ELEKTRO PLUS, s. r. o., kte-
rá práce provede v období letních 
prázdnin.

Rekonstrukce 
elektroinstalace 
a osvětlení ZŠ

30

Revitalizace zeleně v okolí vodní nádrže Ponětovice
Pro společný projekt obcí Šlapanice a Ponětovice na revitalizaci 
zeleně v okolí vodní nádrže Ponětovice se podařilo získat dotaci 
z OPŽP (Operační program Životního prostředí). Cílem tohoto 
projektu je především zajistit bezpečnost návštěvníků rybníka, 
dřeviny na jeho březích jsou v havarijním stavu a v mnoha pří-
padech pády velkých větví ohrožují bezpečnost lidí. Předmětem 
projektu je kácení dřevin v havarijním stavu, bezpečnostní ořezy 

stromů, ale i nová výsadba. V jarních a letních měsících probíhá odborné ošetření a pro-
řez zeleně. Dbejte proto prosím zvýšené bezpečnosti (další na str. 2).

Revitalizace 
zeleně

25

Rekonstrukce chodníků ve městě
V letošním roce budou rekonstruovány chodníky v následujících 
ulicích:
Riegrova: ........................................................... 1. až 15. červen
Parkoviště u hřbitova: ...................................... 15. až 30. červen
Wurmova: .......................................................... 1. až 30. červen
Janáčkova: ...................................................... 1. až 21. červenec
Jiráskova: ........................................................ 1. až 31. červenec
Brněnská: ............................................................1. až 30. srpen
Švehlova: ................................................................1. až 30. září

Rekonstrukce 
chodníků 
ve městě 

10

po rekonstrukcipřed rekonstrukci
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* barevná škála u ikon – procentuální ukazatel rozpracovanosti projektu

Vážení čtenáři Šlapanického Zpra-
vodaje, přinášíme vám důležité 
informace k akci „Revitalizace ze-
leně v okolí vodní nádrže Poněto-
vice“.
Tato akce je rozdělena na dvě dílčí čás-
ti lokalita A-D a  lokalita E. V  březnu 
proběhlo výběrové řízení na dodavatele 
revitalizace zeleně, ze kterého vzešel 
vítězný uchazeč společnost ZAHRA-
DA Olomouc s.r.o., poté po uplynutí 
nezbytných lhůt došlo k podpisu smluv 
o  dílo. V  druhé polovině dubna již za-
čaly první nezbytné práce (geodetic-
ké zpřesnění lokality), které potrvají 
i v květnu. Dle schváleného harmono-
gramu prací by měly v  červnu a  čer-
venci probíhat ošetřovací práce (ořez 
suchých, poškozených a nepotřebných 
větví), v  srpnu a  září je naplánováno 
kácení včetně likvidace dřevní hmoty, 
říjen a listopad je vyhrazen pro realiza-
ci náhradní a  doplňující výsadby dře-
vin. Podrobnější termíny dílčích prací 
budou známy se zhruba  1–2týdenním 
předstihem a  oznámeny v  médích 
(webové aktuality, facebook, infokanál, 
Šlapanický zpravodaj). Dodavatel revi-
talizace z  důvodu bezpečnosti v  době 
ošetření dřevin a kácení uzavře danou 
lokalitu pro veřejnost, proto doporuču-
jeme respektovat bezpečnostní opatře-
ní a zachovávat zvýšenou opatrnost.

Eva Merclová a Josef Tříska,
referenti MěÚ Šlapanice

1, 2  Obě studie budou po dokončení zaregistrovány jako územně plánovací podklad, který 
bude sloužit pro další rozhodování o využití těchto území. 

Územní studie Slatina1

Město vybralo jako zpracovatele územních studií fi rmu Dvořák, 
Gogolák a Grasse. Jedna z nich se bude věnovat komplikované 
lokalitě na rozhraní katastru Šlapanic a Slatiny a prověří mož-
nosti zástavby včetně hlukového zatížení a dopravního napojení 
této lokality. Předpokládaný termín dodání je podzim 2017.Územní studie 

Slatina
10

Územní studie nábřeží Říčky2

Studie nábřeží Říčky je pokračováním myšlenky na dotvoření 
a zprůchodnění „zelené páteře“ města podél nábřeží Říčky, kte-
rá protéká celým územím města a stává se tak důležitým urbani-
stickým prvkem. Předpokládaný termín dodání je prosinec 2017. 

Územní studie 
nábřeží Říčky

10

Cyklostezka Bedřichovice
Město uzavřelo dohodu týkající se posledního blokačního po-
zemku v trase plánované cyklostezky a po vyřízení souvisejících 
formalit bude moci zahájit dlouho plánovanou a občany očeká-
vanou stavbu. Nyní probíhá výběrové řízení na dodavatele, před-
pokládaný termín realizace je podzim 2017.Cyklostezka

Bedřichovice 20

Zeleň v těsném okolí ZŠ
V  průběhu měsíce března byly dokončeny okapové chodníky. 
V měsíci dubnu byla vysázena zeleň kromě cibulovin, jejichž vý-
sadba je plánována na říjen 2017.

Zeleň v těsném
okolí ZŠ

70

Omluva
V minulém vydání Šlapanické zpravodaje při položení anketních otázek zastupite-
lům došlo k záměně jména u pana zastupitele Jana  Zycháčka, který zde byl označen 
jako Pavel. Tímto se mu omlouvám za chybu, která vznikla z mé nepozornosti. 

Jakub Mikšovský, šéfredaktor Šlapanického zpravodaje

Rekonstrukce parku v Riegrově ulici 
Ve veřejné soutěži byla vybrána projekční kancelář Z. Sendlera. Byla 
vyhotovena dokumentace pro územní řízení. První kolo výběrového 
řízení na dodavatele bylo zrušeno. Nyní se připravuje zadávací do-
kumentace pro druhé kolo. Vzhledem k velkému počtu akcí, které se 
přes léto v parku odehrávají, proběhne rekonstrukce až v průběhu 
podzimu 2017. Zastupitelé v  březnu schválili koupi objektu bývalé 
městské šatlavy v městském parku, která bude součástí úprav parku.

Rekonstrukce 
parku 

v Riegrově ulici 20

Rekonstrukce vzduchotechniky v kinosále na ZŠ
Rekonstrukce je plánována během letních prázdnin.

Vzduchotechnika
v kinosále

na ZŠ
10

Revitalizace zeleně
v okolí vodní nádrže
Ponětovice
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Město Šlapanice naplánovalo na mě-
síc duben běžnou opravu sochy rudo-
armějce, tak aby byla hotova do výročí 
osvobození Šlapanic 24. dubna.
Mělo se jednat o  odstranění mechů a  im-
pregnaci kamene, které prováděla restau-
rátorka paní Mrázová. Při práci se ale zjisti-
lo, že hlava sochy je puklá na třech místech 
a  hrozí její rozlomení. Proto musela být 
tato část sejmuta a zhotovena zcela nová, 
čímž se opravy protáhly až do 22. května 
a vyžádaly si 16 100 Kč. Za vzniklou situaci 
se omlouváme občanům, kteří se zúčastni-
li pietního aktu. Socha akademického so-
chaře, zdejšího rodáka Stanislava Hanzla 
(1919–2011) z  roku 1948 byla poškozena 
už v roce 1968, kdy jí vandalové urazili hla-
vu, jež se dodnes nenašla. V pořadí druhá 
hlava vydržela vojínovi téměř padesát roků 
a doufejme, že ta současná bude mít stejně 
dlouhou životnost. 

Redakce ŠZ

Připravovaná I. etapa úprav městského 
parku Riegrova se překládá na podzim 
letošního roku, jediný účastník výběro-
vého řízení na park nepodepsal smlouvu 
a město tak musí vypsat výběrové řízení 
znovu. 
Předmětem úprav v  první etapě bude 
především zvýšení variability a nabídky 
posezení pro návštěvníky parku. Sníže-
ny a nově opláštěny budou stávající be-
tonové zídky. Kačírek za nimi vyměněn 
za štěrkové trávníky. Park bude navíc 
doplněn dalšími variabilními prvky k po-

sezení: sedacími lavicemi, dubovými 
hranoly a mobilními venkovními křesly. 
Nabídka míst k posezení se tak výrazně 
zvýší. Konání pravidelných venkovních 
akcí ohroženo těmito úpravami nebude, 
amfi teátr pro diváky zůstane zachován. 
Organizátoři akcí v parku budou mít na-
opak větší nabídku v možnostech uspo-
řádání posezení s využitím nových, mo-
bilních prvků. 
Součástí I. etapy je také rozšíření mlato-
vé plochy, doplněné o plochu pro ohniště 
pro využití k nejrůznějším účelům.

II. etapa bude zahrnovat stavební úpravy 
současného pódia tak, aby lépe vyhovova-
lo potřebám vystupujících i diváků. II. eta-
pa úprav je plánována do roku 2018.

Michaela Trněná, starostka

Oprava sochy
rudoarmějce

Připojení k Wi-Fi síti –
MestoSlapanice-FREE

1. Na svém zařízení vyhledáte Wi-Fi sítě.
2. Vyberete síť s názvem MestoSlapanice-FREE.

3. Dáte připojit.
4. Otevřete internetový prohlížeč  – zobrazí se:

5. Po stisknutí tlačítka ANO dojde k připojení k internetu.

Městský park Riegrova
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Jarní měsíce letošního roku probíhaly v duchu setkání s občany jednotlivých ulic. Velmi příjemně nás překvapila vysoká účast 
občanů na těchto debatách, upřímný zájem a návrhy na zlepšení života v našem městě. Náměty jsou různorodé, nejčastěj-
šími náměty jsou ty, které jsou nám nejbližší v každodenním životě: kvalita chodníků, dopravní značení, odvoz a umístění 
nádob pro sběr odpadů, stav a vybavení dětských hřišť a mnohé jiné. Ze setkání si odnášíme náměty a postupně je řešíme. 
Během prázdnin setkání probíhat nebudou, pokračování nás čeká ještě na podzim. Další rok bychom rádi předstoupili před 
občany s vyhodnocením, jak byly jejich náměty naplněny. 
Ráda bych touto cestou poděkovala všem 
občanům, kteří se setkání zúčastnili, ne-
jen za jejich zájem o naše město, ale i za to, 
že společná diskuze byla vedena věcně se 
vzájemným respektem a  důvěrou. V  let-
ních měsících setkání probíhat nebudou, 
pokračovat budeme na podzim.

Areál ICEC 
Intenzivně řešíme stěžejní otázku likvida-
ce staré ekologické zátěže, která ohrožu-
je naše životní prostředí i  zdraví občanů. 
Proto jednáme o  možnostech získání fi -
nančních prostředků na sanaci areálu s Mi-
nisterstvem fi nancí i  životního prostředí, 
Českou inspekcí životního prostředí, ale 
i Státním fondem životního prostředí. Pri-
márním cílem města je vyčistit toto území 
ve svém středu.  Po 15 letech od ukončení 
I. etapy sanace začínáme připravovat pod-
klady pro aktualizaci stávající projektové 
dokumentace na sanaci území. Znovu 
upozorňujeme při této příležitosti občany, 
že voda ze studní v okolí ICECu nesmí být 
čerpána a  používána kvůli toxickým lát-
kám, které může obsahovat. Podrobnější 
informace v  případě potřeby podá odbor 
životního prostředí MěÚ Šlapanice.

Rekonstrukce ulic Lípová,
Jungmannova
Nad studiemi rekonstrukcí výše uvedených 
ulic proběhla setkání s  občany, v  případě 
ulice Lípové dokonce dvě setkání. Občané 
Jungmannovy diskutovali nad variantami 
úprav, společně diskutované varianty byly 
následně k  dispozici i  na  webových strán-
kách znovu k vyjádřením občanům. Bohu-
žel ne vždy se daří sladit požadavky samot-
ných obyvatel jednotlivých ulic, kteří mají 
i velmi rozdílné názory na to, co je pro ně 
zásadní. Pro někoho jsou to jen parkovací 
místa, pro jiné je to naopak obyvatelnost 
ulice, její vzhled a  "obyvatelnost" pro bu-
doucí roky. Výrazným limitem úprav ulic 
jsou také požadavky zákonných norem (na 
šířku chodníků, stání, značení apod.), které 
musíme respektovat. 

Snahou města je upravit ulice tak, aby vy-
hovovaly co nejvíce občanům, kteří v nich 
bydlí. Máme tak k dispozici širokou škálu 
připomínek a  námětů k  těmto úpravám 
a bude snahou města je co nejvíce respek-
tovat. Projednávání s občany jsou časově 
náročná, ale pro obě strany – město i ob-
čany důležité. 

Obchvat Slatiny
Máme za sebou úvodní setkání se zástupci 
Jihomoravského kraje, Brna, MČ Slatina 
a Šlapanic. Cílem setkání bylo „rozhýbat“ 
přípravu obchvatu Slatiny, který má svůj 
význam i pro občany Šlapanic. Navrhova-
ným prvním krokem je společné memoran-
dum, které by mělo defi novat úlohy a také 
úkoly všech aktérů přípravy obchvatu. Me-
morandum připravuje město Brno ve spo-
lupráci s Jihomoravským krajem.

Nákupní park Šlapanice
Projekt připravovaný společností Sallerova 
výstavba pro obchodní řetězec Penny zís-
kal územní rozhodnutí a  pokračuje v  pří-
pravách. V  plánech společnosti na otevření 
nákupního parku zatím stále fi guruje letoš-
ní termín otevření nákupního parku.

Byty Švehlova
V  projednávání prodeje bytů Švehlova 
s nájemníky došlo k časové přetržce díky 
výměně právního zástupce města, způso-
bené vážnými důvody na straně právního 
zástupce. Právní zastoupení města přebí-
rá advokátní kancelář Muzikář a partneři, 
která se se záležitostí seznamuje. 

Michaela Trněná, starostka

Čemu se nyní věnujeme

Pracovníci Povodí Moravy odstranili na-
plaveniny a komunální odpad z  koryta 
Říčky při smyčce trolejbusu v centru Šla-
panic. Odpad byl odvezen na městskou 
skládku SATESO.

Jakub Mikšovský

Likvidace naplavenin u smyčky trolejbusu
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Sběr separovaných složek odpadu od domu
Od 1. října 2017 připravujeme svoz vytříděných složek odpadu od domác-
ností formou pytlového sběru. Do konce roku 2017 proběhne zkušební pro-
voz a od 1. 1. 2018 zahájíme roční ověřovací období, které nám poskytne 
ucelenou informaci o produkci odpadu ve městě a jeho třídění, abychom 
mohli případně provést další vhodné úpravy nakládání s odpady ve městě.
Proč to děláme?
Od roku 2024 u nás nebude možné sklád-
kovat využitelný odpad! Všechny obce tak 
budou nuceny dříve či později řešit vlastní 
náklady za svoz odpadů, protože nevytří-
děné odpady bude třeba nějakým způso-
bem zpracovat či energeticky využít, což 
se negativně promítne do nárůstu nákladů. 
Tomu chceme předejít snížením produkce 
odpadů a jejich poctivějším tříděním.

Město Šlapanice včetně Bedřichovic se 
v  Jihomoravském kraji řadí na chvost 
ve výtěžnosti tříděného odpadu s  39 kg 
na obyvatele a  současně produkce zbyt-
kového komunálního odpadu ve městě 
narůstá. To vše přispívá ke zvyšování ná-
kladů města na likvidaci odpadů. V  roce 
2015 celkové náklady přesáhly 7 mil. Kč, 
tj. v přepočtu na obyvatele cca 1 000 ko-
run. Zavedením pytlového sběru chceme 
umožnit pohodlnější třídění každému ob-
čanovi, a  tím zvýšit podíl separovaných 
složek současně se zvýšením příjmu měs-
ta za třídění od společnosti EKO-KOM, 
snížit množství zbytkového komunálního 
odpadu a  celkem tak snížit náklady měs-

ta na likvidaci odpadu. Tato forma třídění 
byla také jedním z podnětů občanů v rám-
ci projektu Zdravé město a  pořádaného 
Veřejného fóra.

Jak se zapojit?
Každá domácnost (rodinný dům i byt v by-
tovém domě) obdrží zdarma před zaháje-
ním tohoto systému „startovací balíček“ 
s několika pytli na tříděný odpad, štítky s čá-
rovými kódy potřebnými pro evidenci vytří-
děného množství, kalendář s  označením 
svozových dnů a štítek pro označení nádoby 
na zbytkový komunální odpad. Zapojení se 
do systému pytlového sběru je dobrovolné 
a každý tak může učinit kdykoli během ce-
lého roku. Jedinou povinností bude označit 
nádobu na komunální odpad. Od 1. 1. 2018 
bude svozová společnost vyvážet komunál-
ní odpad jen z označených nádob.

Co dál?
Podrobnější informace budeme postupně 
zveřejňovat v  dalších číslech zpravodaje 
a  aktuálně na webu, infokanále a  face-
booku města.

Michal Klaška, místostarosta

Od 1. 1. 2018 začne městský úřad opět používat pro ekonomickou agendu informační 
systém Vera Radnice. Rozhodla o tom rada města na své 71. schůzi. Změna by neměla 
nijak negativně ovlivnit služby poskytované občanům.

Městský úřad používá od roku 2004 rozsáhlý informační systém Vera Radnice, jehož 
součástí je i  ekonomická agenda (ekonomický systém). V  roce 2009 rozhodlo vedení 
města, že nebude úřad využívat ekonomickou část systému Vera Radnice a pořídí pro 
tuto agendu systém Microsoft Dynamic NAV.

Rada města nyní přistoupila ke svému rozhodnutí po vyhodnocení fi nanční náročnosti 
i  funkčních možnostech provozování současného ekonomického a  infomačního systé-
mu. Opětovným využíváním ekonomické části systému Vera Radnice dojde k úspoře fi -
nančních prostředků vynakládaných na provoz stávajících dvou systémů a zjednodušení 
správy celého informačního systému.

Michal Klaška, místostarosta

UMÍSTĚNÍ RADARU NA ULICI BRNĚNSKÉ
Od pondělí 24. 4. je v provozu radar, který na ulici Brněnská měří rychlost 
projíždějících vozidel v obou směrech komunikace. Město k umístění radaru 
přistoupilo z preventivních důvodů, a to na základě statistik z informačního 
radaru, které vykazovaly časté překročení maximální povolené rychlosti.

Jakub Mikšovský

Usnesením rady města bylo tajemní-
kovi uloženo zajistit zpracování orga-
nizačního auditu Městského úřadu. 
Cílem organizačního auditu bylo na-
lezení optimálního uspořádání úřadu 
a navržení odpovídajícího způsobu za-
jištění procesů napříč úřadem. Výsled-
ným materiálem je návrh na provedení 
organizačních změn, které jsou dopro-
vázeny přesuny procesů mezi jednot-
livými odbory, tak, aby došlo k zame-
zení duplicit vykonávaných činností 
a  případného nevhodného organizač-
ního zajištění. Jedním ze základních 
východisek bylo navržení organizač-
ního uspořádání, které bude vhodné 
z  pohledu personálních potřeb úřadu 
a z pohledu podpory spokojenosti kli-
entů. V návaznosti na provedený orga-
nizační audit byl radě města předložen 
nový Organizační řád, který byl schvá-
len s účinností od 01. 07. 2017. 

Odbor investic a správy majetku bude 
mít nově na starosti strategický rozvoj 
území a  řízení a  jeho další směřování 
s  cílem vytvořit a  zavést udržitelnou 
koncepci rozvoje území ORP Šlapa-
nice. Z tohoto titulu dojde i ke změně 
názvu odboru, který se bude nově jme-
novat Odbor územního rozvoje a sprá-
vy majetku. Pod tento odbor bude za-
členěno Oddělení územního plánování 
a  památkové péče z  Odboru výstavby 
a taktéž projektový manažer.

Agenda silničního správního úřadu 
bude sjednocena a  nově centralizo-
vána na Odboru dopravy, kam přejde 
z Odboru územního rozvoje a správy 
majetku a Odboru výstavby.

Rovněž dochází vzhledem k  počtu 
řešených případů, složitosti proble-
matiky a k dlouhodobému poddimen-
zování procesu správy a  vymáhání 
pohledávek k jeho centralizaci na Od-
bor kanceláře tajemníka. 

Současně dojde k  navýšení počtu 
pracovníků na Odboru kanceláře ta-
jemníka a  Odboru územního rozvoje 
a správy majetku. Na Odboru územ-
ního rozvoje a správy majetku se ruší 
pracovní pozice topička, uklízečka, 
jejichž činnosti budou převedeny na 
jiného pracovníka odboru. 

Milan Vdoleček,
tajemník MěÚ Šlapanice

Organizační změny 
na MěÚ Šlapanice

Změna ekonomického systému úřadu
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V měsících březnu až květnu proběhlo dalších pět setkání s občany. 20. března byli pozváni občané z ulic Jiráskovy 
(stará část), Hybešovy, Husovy, Wurmovy, Kobylnické a Vrchlického, 10. dubna z Dlouhé, Kosmákovy, Jana Dvo-
řáka a Tyršovy, 24. dubna z Karla Čapka, Lidické, Nádražní, Smetanovy a Štefanikovy, 30. dubna z Jungmannovy, 
10. května z Akátové, Janské, Jiříkovské, Kalvodovy, Na Zahrádkách, 8. Května, Pod Žurání, Ponětovské, Slunné, 
Starého Dvora, Svatojanského náměstí, Václavské, Za Humny a Zemědělské.
V úvodu všech setkání představilo vedení 
města nové projekty a investiční akce, kte-
ré jsou připravovány: opravy komunikací 
v ulicích Zemědělské, Jungmannově, Ná-
dražní, Lípové a Švehlově, zřízení parko-
vacích míst v Husově, Hybešově , Tyršově 
a  Nádražní ulici, opravy chodníků v  uli-
cích Brněnské, Hřbitovní, Janáčkově, Ji-
ráskově, Riegrově a  Wurmově. Budování 
cyklostezek do Bedřichovic a  směrem na 
Brno, úpravy městského parku, výsadbu 
zeleně kolem ZŠ, letiště a  Ponětovického 
rybníka, kde dojde k sanaci topolů. Naplá-
novány jsou také opravy chodníků na hřbi-
tově a  úprava tamního parkoviště, nebo 
výměna městského rozhlasu za bezdráto-
vý či oprava elektroinstalace v budově ZŠ. 
Zmíněno bylo také připravované spuštění 
mobilního rozhlasu, zprovoznění WIFI 
sítě ve vybraných  městských budovách, 
rozšíření školní družiny, počítačové kurzy 
pro seniory a jejich možnost využití posi-
lovny v DPS, spuštění serveru Zmapuj to, 
instalaci stacionárního radaru a připravo-
vaném projektu Bezpečně do školy. 

Nejčastější dotazy občanů:
Plánovaná nová zastávka ČD na Brněn-
ských Polích a s tím související zachování 
nádraží ČD a  zachovaní četnost spojů. Z 
vyjádření města vyplývá, že nebude za-
stávkou centrální-sběrnou, ale pouze ob-
služnou. Z toho důvodu zde nebudou od-
stavná parkoviště a bude dostupná z ulice 
Jungmannovy a  Švehlovy, odkud bude 
zbudován nový chodník. Přechod bude ře-
šen podchodem. S budováním bude zapo-
čato na jaře 2018 souběžně s rekonstrukcí 

trati. S  budováním zastávky také souvisí 
oprava trati, rekonstrukce železničního 
mostu na konci Nádražní ulice a  první 
nástupiště. Občanů z Nádražní ulice by se 
zvýšený provoz neměl dotknout, materiál 
bude navážen po železnici a most nebude 
nijak rozšiřován, tedy nehrozí, že by po 
ulici jezdila větší nákladní auta.

Budování parkovacích míst v ulici Huso-
vě a Hybešově se nesetkalo s jednohlasným 
stanoviskem. Nelze ale zároveň zachovat 
zelené pruhy a vybudovat parkovací místa. 
Zcela nevhodné je dle občanů parkování 
pod lípami na Hybešově ulici-doporuču-
jí spíše rozšíření vozovky. S  parkováním 
v této lokalitě také souvisí zjednosměrně-
ní některých ulic. V Tyršově ulici pak jsou 
plánována parkovací místa pouze podél 
sportovního areálu, nikoliv v  ulici samot-
né. Studie všech ulic budou k připomínko-
vání a prodiskutování s občany. 

Přechody pro chodce nelze vybudovat 
všude, kde by je občané požadovali (Če-
chova, Lidická, Dlouhá, Ponětovská, 
Kosmákova, Brněnská, Nádražní). Sou-
hlas ke zřízení přechodu musí dát PČR 
a místo musí být zaznačeno v dopravním 
pasportu obce. Přechod, nebo místo pro 
přecházení se nesmí zřizovat v  místech, 
kde nejsou dostatečné rozhledové poměry. 

Parkoviště u  Žuráně je nevzhledným 
místem a i přes úpravu a odstranění kon-
tejnerů hyzdí okolí. Město jedná s majite-
lem sousedního pozemku, aby mohlo být 
místo řešeno komplexně. Pokud nedojde 
k  dohodě, bude město řešit parkování na 

svém pozemku. Parkovací místa, která 
jsou zřízena městem v rámci úprav komu-
nikací město nepronajímá, výjimku na vy-
hrazená stání mají pouze osoby ZTP.

Koryto Říčky je zanešené a  břehy ne-
dostatečně vysekávány. Tok Říčky je 
majetkem Povodí Moravy, které jej má 
udržovat. Přes urgence města není péče 
dostatečná, proto bude SATESO spolu-
pracovat na sečení břehů i čistění toku od 
větších nánosů.

Oprava ulice-silnice Jiříkovské, kde je 
velká doprava a nedodržuje se zde povole-
ná rychlost. Radar zde možné umístit není 
pro nesouhlasné stanovisko PČR. Bude 
zde prodloužen chodník podél vozovky. 
Silnice do Jiříkovic je naplánována na rok 
2018. Spojující chodník mezi Svatoján-
ským náměstím a  Akátovou by měl být 
vybudován znovu a bezpečněji. Na vozidla 
pohybující se nad limit povolené rychlosti 
si stěžují i obyvatelé ulice Dlouhé a jedná 
se většinou o  návštěvníky tenisové haly. 
Podnět bude předán MP, aby zde provádě-
la měření rychlosti.

Výstavba v  lokalitě Ponětovská – obča-
né se dotazovali, jak se dotkne dopravní 
situace. Je uvažováno s vybudováním ob-
chvatu mezi ulicemi Ponětovská-Jiříkov-
ská a dále by vozidla měla pokračovat po 
Zemědělské a Pod Žurání na starou státní 
silnici. Nemělo by tak docházet k navýšení 
dopravy uvnitř města.

Josef Kopecký,
vedoucí oddělení komunikace s veřejností

Setkání s občany

Oznámení letošním jubilantům
Jako každoročně, tak i letos nás čekají ve dnech 11.–13. srpna 2017 Šlapanické slavnosti. Jsou svátkem folkloru, 
tradic a zároveň příležitostí k setkání rodáků, jubilantů, občanů a přátel našeho města. Stává se však, že Ti 
kdo se zde nenarodili, nebo nechodili do školy, nedostanou oficiální pozvánku od města, aby se zúčastnili 
všech pořádaných akcí a především pak sobotního setkání jubilantů s představiteli města, třeba že zde žijí 
i několik desetiletí.
Proto vy všichni letošní devadesátníci, osmdesátníci, sedmdesátníci, šedesátníci a padesátníci jste srdečně 
zváni na společné setkání a fotografování, které se uskuteční v sobotu 12. srpna od 13.30 do 17.00 hodin na 
městském úřadě.
Bližší podrobnosti budou zveřejněny na plakátech. Redakce ŠZ
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Veřejná fóra, která naše město organizuje v rámci aktivit Zdravého města, jsou jednou z možností, jak ovlivnit 
dění ve městě. Na společném setkání občané vybírají témata, kterým by se podle nich mělo město věnovat při své 
činnosti. Výsledná témata ze setkání se následně ověřují ještě anketou. První fórum proběhlo na podzim 2015, 
druhé na podzim 2016. Jak jsou cíle naplňovány, najdete níže.
Podzim 2016
1. Nádražní ulice – řešení průjezdnosti:
Pro řešení průjezdnosti ulice Nádražní byl 
vybrán projektant, který připravuje studii 
k  projednání s  občany. K  dispozici bude 
v druhé polovině roku 2017.

2. Vysadit les, remízky a jinou zeleň:
Město získalo dotaci z  evropských fondů 
na vysázení ochranné zeleně podél letiš-
tě o  celkové výměře cca 4 ha. Vysazovat 
se bude na podzim letošního roku. K  vý-
sadbě lesa nemá město dostatečně velké 
a vhodné pozemky.

3.  Úprava pozemku naproti restaurace 
Žuráň: 

V prvním kroku byly přesunuty kontejnery 
z vozovky, jedná se o provizorní dočasnou 
úpravu. Pozemek bude předmětem územ-
ní studie nábřeží Říčky, která by měla de-
fi nitivně určit jeho využití. Předpokládaný 
termín dokončení studie je prosinec 2017.

4. Nová hala pro sport a volný čas:
Zjišťujeme fi nanční náročnost podobného 
požadavku.

5. Odvoz tříděného odpadu od domu:
V  říjnu letošního roku spouštíme třídění 
odpadů s odvozem přímo od domu. 

6.  Lepší využití parku – plácky pro star-
ší děti, grilovací místo: 

Na světě je projekt úprav parku – 1. eta-
pa bude realizována na podzim, součástí 
úprav je více míst k posezení a také grilo-
vací místo.

7. Hezčí město – květiny, záhony, keře: 
První vlaštovkou jsou úpravy zeleně na uli-
ci Kosmákově, kde místo tradičního trávní-
ku jsou vysázeny trvalkové záhony včetně 
kvetoucích. Další budou vysázeny na ulici 
Brněnské souběžně s úpravami chodníku, 
další budeme plánovat postupně.

8. RTG na zdravotním středisku: 
K možnosti umístění RTG na zdravotní stře-
disko se bude vyjadřovat sociální komise.

9.  Upravená zóna pro relaxaci (více 
možností pro pobyt větších dětí 
a teenagerů):

V  našem městě mohou větší děti a  teen-
ageři využívat tyto možnosti: pobyt na 
opraveném skateboardovém hřišti za ZŠ, 

atletický areál ZŠ, nově otevřené workou-
tové a víceúčelové hřiště na Jiráskově. Na 
základě podnětů občanů budeme doplňo-
vat stávající dětská hřiště o stoly na stolní 
tenis a další prvky.

10.  ZŠ – písemné práce dětí na ukázku 
domů: 

Nelze realizovat kvůli postoji České školní 
inspekce.

Podzim 2015
1. Řešení křižovatky Slatina u kostela: 
Křižovatka není na území našeho města, je 
v gesci města Brna a Jihomoravského kra-
je. Řešením často neúnosných kolon a také 
bezpečnosti by měla být světelně řízená kři-
žovatka. Iniciovali jsme proto sérii jednání 
se zástupci města Brna, které má zájem 
tuto frekventovanou křižovatku řešit, a  to 
i  na základě souhlasného vyjádření Poli-
cie ČR, Dopravního podniku města Brna, 
Správy a  údržby silnic JMK, které jsme 
získali. V současnosti se úpravy křižovatky 
připravují projekčně pro realizaci. Pokud 
nedojde ke změnám v přípravách, mohla by 
křižovatka být realizována v roce 2018.

2. Obchodní centrum: 
Nejblíže k  realizaci je v  současnosti ná-
kupní park společnosti Sallerova výstavba 
naproti benzinové stanici, který už získal 
územní rozhodnutí, a jako termín výstav-
by uvádí podzim 2017. Společnost Tesco 
výstavbu neplánuje. 

3.  Vybudování cyklostezek ve městě 
a okolí: 

V  roce 2016 byla dokončena poslední část 
cyklostezky na Ponětovice, v druhé polovi-
ně letošního roku by měla být zrealizována 
část cyklotrasy na Bedřichovice. Projekčně 
a k podání žádosti o dotaci z Brněnské me-
tropolitní oblasti se připravuje cyklostezka 
na Brno ve variantě podél železniční trati.

5.  Řešení koupání – alternativa biotop 
(79 hlasů):

Možnost vybudování biotopu bude prově-
řena v připravovaném územní plánu města.

6. Zastavení projektu průmyslové zóny 
(nerealizace) (73 hlasů):
Nový územní plán města je připravován 
bez ploch pro rozsáhlou průmyslovou 
zónu (140 ha) i  díky nesouhlasu Minis-

terstva životního prostředí, které je proti 
zastavění nejúrodnější půdy logistickými 
halami. Město vrátilo fi rmě CTP zálohy 
na pozemky města.

7. Řešení ekologické zátěže ICEC:
Zastupitelstvo města schválilo v  březnu 
2017 kupní smlouvu na areál společnosti 
ICEC (bývalé papírny) s  ekologickou zá-
těží, v  současné době žádáme o  fi nanční 
prostředky na sanaci areálu.

8. Vybudování multifunkčního hřiště 
Jiráskova: 
Vybudováno. I. etapa v listopadu 2016, ví-
ceúčelové hřiště dokončeno v květnu 2017.

9. Areál papíren přebudovat na hřiště 
s posilovacími stroji: 
Papírny nebyly do roku 2017 v  majetku 
města (viz bod 7), hřiště s  posilovacími 
stroji vzniklo v roce 2016 na ulici Jiráskově. 
Využití papíren bude záviset na vyčištění 
území od ekologické zátěže.

10. Projekt městského kulturního sálu: 
Město v roce 2016 fi nančně podpořilo rekon-
strukci sálu sokolovny TJ Sokol Šlapanice, 
který v  současnosti plní funkci městského 
kulturního sálu. Rekonstrukcí v  letošním 
roce projde částečně i kinosál ZŠ. Město je 
vlastníkem kulturního sálu v Bedřichovicích. 
Pro vznik samostatného sálu ve Šlapanicích 
zatím nejsou vhodné podmínky. 

11.  Kultivovat komunikaci mezi rodiči 
a základní školou:

Z  vlastní iniciativy i  na základě podně-
tu z  VF podnikla škola několik kroků ke 
zlepšení komunikace s rodiči: od září 2016 
nově vznikly konzultační hodiny pro ro-
diče, 1 hodina týdně vyhrazena učitelem 
ke  komunikaci s  rodiči, bylo navýšeno 
množství třídních schůzek ze 3 na 4, kaž-
dý učitel obdržel školní mobil.

Pozitivní je, že v mnoha případech obča-
né i vedení města vnímají jako důležitá 
totožná témata. Přesto je veřejné fórum 
šancí a  možností pro občany, jak upo-
zornit na témata, která by jinak mohla 
zapadnout. Děkujeme všem účastníkům 
veřejných fór za angažovanost na životě 
města a těšíme se na další podzimní se-
tkání, které proběhne 26. 9. 2017.

Michaela Trněná, starostka

Veřejná fóra – vyhodnocení



8 městský úřad informuje

Město Šlapanice ve spolupráci s Komisí pro dopravu bezpečnost a pořádek a za velké pomoci hasičské jednotky 
vyhodnotilo stav dopravního značení ve městě a průjezdnost jednotlivých ulic s ohledem na potřeby jednotek 
Integrovaného záchranného systému a připravilo nový pasport dopravního značení, do kterého byly zapracovány 
i některé podněty občanů. V dubnu jsme po více než roce obdrželi k tomuto dokumentu potřebné souhlasné sta-
novisko Dopravního inspektorátu Policie ČR.
Na základě nového pasportu dojde během 
prázdninových měsíců k úpravám na svis-
lém i  vodorovném dopravním značení ve 
městě. Mezi hlavní opatření patří např.: 
změna vybraných ulic nebo jejich částí na 
jednosměrné (Sušilova, Bezručova, Ko-
llárova mezi Bezručovou a  Nerudovou, 
Nerudova směrem k  ulici Nad Zámkem, 
Hybešova a spojnice Jiráskovy a Hybešo-
vy ulice), doplnění označení jednotlivých 
přechodů pro chodce včetně zvýraznění 
vodorovného značení a vytvoření tzv. „ro-
cbindy“ (červený pás pro snížení brzdné 
dráhy) u  přechodu při křižovatce Brněn-
ská – Sušilova – Čechova, zvýraznění 
některých značek žlutým fl uorescenčním 
podkladem, zvětšení a  doplnění zrcadla 
u železničního mostu, vyhrazení několika 
úseků ulice Nádražní pro vyhýbání vozi-

del aj. Během léta také dojde k  doplnění 
místního značení o  směrové ukazatele 
k  některým ulicím a  důležitým objektům 
ve městě. Realizace jednotlivých opatření 
povede k zabezpečení nutné průjezdnosti 
pro IZS, a  tím zajištění potřebné pomoci 
občanům, k legalizaci stání na uvedených 
komunikacích a  také ke zvýšení bezpeč-
nosti chodců i dalších účastníků provozu. 

O  konkrétním termínu realizace vás bu-
deme dále informovat. S  přibývajícími 
podněty a  potřebami budeme následně 
pasport dopravního značení aktualizovat.

Situační mapka s vyznačenými úpravami
je na protější str. 9

Michal Klaška,
místostarosta

Změny dopravního značení ve městě

inzerce
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Jako jednu ze svých priorit si rada města vybrala „malá místa“ – tzn. změnu a péči o kvalitu veřejných prostranství 
– menších, ale i těch větších. 
Základem péče o tato místa se stal schválený Manuál tvorby veřejných prostranství, který kromě základních 
zásad vytipoval i místa vhodná k úpravám.
Jaký je stav úprav „malých míst“ po 2 letech, najdete níže. Najdete v ní také další plánovaná místa a termíny úprav.

MALÁ MÍSTA STAV TERMÍN ZDROJ FINANCOVÁNÍ

B1
Parčík Švehlova/Čechova  2016 Nadace VIA, Čisté Šlapanice, 

město Šlapanice

B2
Nároží Nádražní/Čechova v přípravě 2017

Dočasné úpravy do doby 
realizace sousedních 

městských domů
B3

Volnočasová lokalita 
Švehlova/Jiráskova

1. část – 
2. část – realizace

1. část – 2016,
2. část – 05/ 2017

město Šlapanice

B4
Okolí základní školy

1. část – 
2. část – v přípravě

1. část – jaro 2017
2. část – 09/ 2017

město Šlapanice
Státní fond životního 
prostředí, OP ŽP EU

B5
Parčík Bří Mrštíků 2018

B6
Parčík Brněnská/Čechova 2018

B7
Parčík Svatojánské náměstí v přípravě 1. část – 09/2017 SFŽP, OPŽP,

město Šlapanice

B8
Parčík Sušilova/Nerudova v přípravě 2017 město Šlapanice

B9
Parčík Nerudova 2018

B10
Parčík Wurmova/Hybešova v přípravě 2017 město Šlapanice,

SFŽP, OP EU

Stav „malých míst“ v našem městě
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Dopravní situace v okolí základní školy před začátkem vyučování je 
občas velmi „divoká“. Je to především z důvodu, že mnoho rodičů 
vozí své děti automobilem před školu. Část z nich tak činí především 
z obav o bezpečnost dětí během cesty do školy a právě tímto problé-
mem se zabývá projekt Bezpečně do školy. Nejdříve potřebujeme 
zjistit od rodičů i dětí z čeho mají po cestě do školy největší obavy, 
proto rodiče prosíme o vyplnění krátkého dotazníku, který  je při-
ložen níže a jeho odevzdání třídní učitelce Vašeho dítěte. Následně 
budou děti společně s pedagogy zakreslovat do mapy Šlapanic kudy 
vede jejich cesta do školy a kde se cítí nejvíce ohroženy. Získané 
informace od rodičů i dětí budou předány veliteli městské policie 
a Komisi pro dopravu, bezpečnost a pořádek, kteří podají své sta-
novisko k získaným podkladům. Doufáme, že se nám co nejdříve 
podaří zjistit, která místa jsou riziková, abychom mohli zajistit co 
nejbezpečnější cestu dětí do školy a ze školy a zároveň, tak zmírnili 
každodenní dopravní kolaps v okolí ZŠ. Jakub Mikšovský

ANKETA
ŽIJETE VE ŠLAPANICÍCH?

ANO              NE

VOZÍTE SVÉ DÍTĚ DO ŠKOLY AUTOMOBILEM? 

ANO              NE

MÁTE STRACH POUŠTĚT SVÉ DÍTĚ DO ŠKOLY SAMOTNÉ? 

ANO              NE

KTERÝ ÚSEK CESTY VAŠEHO DÍTĚTE DO ŠKOLY 
POVAŽUJETE ZA RIZIKOVÝ?

..................................................................................................................

.................................................................................................................

Kromě „malých míst” hledáme i další způsoby, jak měs-
to oživit a zpříjemnit – na veřejných prostranstvích ne-
musí být vždy jen trávníky, mohou nabízet i pohled na 
půdopokryvné květiny a pestré barvy po celé vegetační 
období. Kromě nově osázených ostrůvků u  přechodů, 
je nově osázena i rekonstruovaná ulice Kosmákova. Vě-
říme, že nové výsadby zaujmou, zpestří ulice a najdou 
i své příznivce.

Péče o veřejná prostranství je drobná, dlouhodobá a výsledek 
hodně záleží na lidech, kteří veřejná prostranství užívají. Ma-
jí-li k nim vztah a pomohou i s údržbou. Takovým občanům 
patří dík a odměnou je jim určitě také pěkné prostředí.

Město nyní do zeleně a údržby investuje, poprvé v historii měs-
ta přibyl do stavu zaměstnanců také nový zahradník, a tak vě-
říme, že se po letech podaří dát město postupně do pořádku, 
aby se nám v něm líbilo. 

Michaela Trněná, starostka 

Fotografi e byly převzaty z webu www.ciste-slapanice.cz

Vyplněnou anketu můžete odeslat můžete poslat na adresu MěÚ Šlapanice, Masary-
kovo náměstí 100/7, 664 51 Šlapanice, nebo ji vyplnit na www.slapanice.cz/dotaznik

1. ostrůvek (přechod Brněnská)

2. + 3. výsadby na ulici Kosmákova

4. studie nároží Nádražní/Čechova – tržnice

volnočasová lokalita Jiráskova/Švehlovaparčík Švehlova/Čechova

Stav „malých míst“ v našem městě

Bezpečně do školy

1 2 3

4







12 informace z rady města

Uvádíme nejdůležitější informace z 68–72. schůze Rady města Šlapanice; podrobnější informace najdete na webových strán-
kách města a v sekci Samospráva města (Podklady a zápisy, Zápisy z RM), nebo v písemné formě na sekretariátě starostky 
MěÚ Šlapanice, Masarykovo náměstí 100/7, 2. patro.

Na 68. schůzi dne 22. 3. 2017 rada města  schválila:
•  uzavření dohod o  provedení práce se členy komisí RM do 

100 hodin ročně v částce 66 Kč/hod.
•  Smlouvu o právu provést stavbu s Dobrovolným svazkem obcí  

Šlapanicko, (dále jen DSO) cyklostezka Šlapanice-Slatina
•  zadávací dokumentaci pro výběrové řízení „Rekonstrukce elek-

troinstalace vč. osvětlení 1. a 2. NP ZŠ Šlapanice
•  vítěze dílčích částí 1. a 2. výběrového řízení „Revitalizace zeleně 

v okolí vodní nádrže Ponětovice“ 
• akční plán pro-rodinných  aktivit města Šlapanice na rok 2017
•  přijetí dotace z  rozpočtu JMK ve výši 889.500 Kč na sociální 

službu s názvem Pečovatelská služba
•  přijetí dotace od Operačního programu Životní prostředí na 

projekt „Preventivní protipovodňová opatření města Šlapanice- 
Budování varovných, hlásných a výstražných systémů na lokál-
ní úrovni, digitální a povodňové plány

•  Smlouvu o dílo na akci „Oprava střechy objektu Nádražní 1178/7“
• Smlouvu o dílo na  akci „Dosadba zeleně v areálu ZŠ Šlapanice“

•  Smlouvu o  poskytování právních služeb ve věci komplexní 
právní agendy spojené s převodem vlastnictví – byty Švehlova 
ve Šlapanicích s JUDr. Vladimírem Muzikářem

Rada města na návrh zastupitelstva města ustanovila do funkce 
prvního jednatele společnosti Správa nemovitostí města Šlapani-
ce s.r.o. pana Jiřího Kopečka. 
Na 69. schůzi dne 29. 3. 2017 rada města schválila Smlouvu 
o dílo na realizaci akce „Obnova městského parku ve Šlapani-
cích – 1. etapa“.
Na 70. schůzi dne 5. 4. 2017 rada města schválila:
•  vyřazení neupotřebitelného majetku v  celkové hodnotě 

657.461,36 Kč u účetní evidence ZŠ
•  Dohodu o  ukončení smlouvy o  poskytování právních služeb 

s Mgr. Janou Zwyrtek Hamplovou
•  Smlouvu o dílo „Revitalizace zeleně v okolí vodní nádrže Ponětovice
•  vítěze dílčích částí a Smlouvy o dílo na rekonstrukce chodníků 

v ulicích: Švehlově, Janáčkově, Brněnské, Jiráskově, Wurmově, 
Riegrově a Hřbitovní a na parkoviště u hřbitova

•  vzor smlouvy o složení kauce ve výši 1.000.000 Kč pro zájemce 
o koupi nemovitého majetku-pozemky v lokalitě Ponětovská

•  zadávací dokumentaci VZMR 2. kategorie „Revitalizace měst-
ského parku ve Šlapanicích-následná péče“

•  Smlouvu o dílo na opravu asfaltového povrchu ul. Havlíčkova 
k MŠ Zahrádka

•  Smlouvu o  zavedení, provozování a  koordinaci Motivačního 
a evidenčního systému pro odpadové hospodářství a plán odpa-
dového hospodářství města Šlapanice

•  návrh zadávací dokumentace pro zakázku malého rozsahu na 
tisk a dodávku Šlapanického zpravodaje

Na 71. schůzi dne 20. 4. 2017 rada města schválila:
•  opakované zveřejnění záměrů na pronájem nebytových prostor 

na pozemku p. č. 745 a 746, jehož součástí je i budova č. p. 384 
na ulici Čechově č. o. 25

•  Smlouvu o  dílo na rekonstrukci elektroinstalace vč. osvětlení 
1. a 2. NP ZŠ Šlapanice

•  Smlouvy o právech provést stavby s DSO Šlapanicko, cyklostezky 
Šlapanice-Bedřichovice a Šlapanice-Jiříkovice

• změnu směrnice Organizační řád MěÚ Šlapanice 
•  zadávací dokumentaci pro výběrové řízení na zpevnění účelové 

komunikace Šlapanice-Bedřichovice
Na 72. schůzi  dne 3. 5. 2017 rada města schválila:
•  Smlouvu o dílo na montáž hracích prvků na dětská hřiště Wur-

mova a Brněnská-staré sídliště
•  potřebnost a  podporu sociálních služeb v  ORP Šlapanice pro 

rok 2018 
• Smlouvu o dílo na opravu střechy objektu Opuštěná 9/2 Brno
•  zadávací dokumentaci pro výběrové řízení na rekonstrukci 

vzduchotechniky sálu ZŠ Šlapanice
•  Smlouvu o právu provést stavbu s DSO Šlapanicko, cyklostezka 

Ponětovice-Kobylnice
Josef Kopecký, vedoucí oddělení komunikace s veřejností

Informace z Rady města Šlapanice

inzerce



13z jednání zastupitelstva

17. veřejné zasedání Zastupitelstva města Šlapanice se konalo v KD Bedřichovice 29. 3. 2017. Schválilo:
•  Uzavření dohod o  provedení práce se členy výborů ZM, kteří 

nejsou členy zastupitelstva, a  to do 100 hodin ročně v  částce 
66 Kč/hod.

•  Rozpočet sociálního fondu na rok 2017 s celkovou částkou dis-
ponibilních zdrojů 1.376.349,12 Kč, předpokládanou výši čerpá-
ní fondu 1.197.500 Kč a  očekávaným zůstatkem k  31. 12. 2017 
ve výši 178.849,12 Kč

•  Zakladatelskou listinu o založení společnosti s ručením omeze-
ným Správa nemovitostí města Šlapanice s.r.o.

Vzalo na vědomí:
•  Hodnotící zprávu o projektu Zdravé město a MA21 za rok 2016 

a plán zlepšování na rok 2017 schválené na 66. schůzi rady města 
dne 15. 2. 2017

•  Bez hlasování informace o změně rozpočtové skladby a informa-
ce o provedených rozpočtových opatřeních

V informacích od vedení města zaznělo:
•  Rekonstrukce ulic a  komunikací – Zemědělské, Jungmannově, 

Nádražní, Švehlově a Lípové

•  Parkování v ulicích Tyršově, Husově, Hybešově

•  Opravy chodníků v ulicích Wurmově, Jiráskově, Husově, a Hybešově

Další informace se týkaly budování cyklostezek, úprav městského 
parku, výsadby a revitalizace ochranné zeleně, výměny městského 
rozhlasu, spuštění Wi-Fi sítě v budovách MěÚ, umístění stacionár-
ního radaru, rekonstrukce elektroinstalace v ZŠ, sběru separova-
ného odpadu od domu, výsledků Veřejného fóra 2016 a probíhají-
cích setkáních s občany podle jednotlivých lokalit.

Videozáznam ze 17. veřejného zasedání zastupitelstva města na-
leznete na: www.slapanice.cz / Městská média / Infokanál Šla-
panice – Youtube.

Josef Kopecký,
vedoucí oddělení komunikace s veřejností

Aktuality ze 17. veřejného zasedání
Zastupitelstva města Šlapanice

inzerce



14 volební subjekty zastupitelstva informují

Čisté Šlapanice se ochraně orné půdy věnují cca od roku 2009-2010, a to v přímé souvislosti s tehdy připravova-
nou průmyslovou zónou o rozloze více než 200ha v těsném sousedství obytné zástavby. Naplánovala ji předchozí 
vedení města, za všechny uveďme KDU-ČSL či TOP09, společně s firmou CTP Invest. Zastavěna halami měla být 
plocha od ulice Brněnské až po letiště Brno-Tuřany, od dálnice D1 po Brněnská Pole a ulice Švehlovu a Wurmovu. 
Ochrana půdy šla pro nás přirozeně ruku v ruce s ochranou obyvatel Šlapanic a jejich práva na kvalitní bydlení, 
které v těsném  sousedství plánované gigantické průmyslové zóny nebylo možné. Ochranu půdy prosazujeme 
a stojíme za ní i nadále. Ani tehdy, ani nyní to neděláme na úkor přirozených, a především přiměřených zájmů 
a potřeby města a jeho obyvatel.
V  územním plánu města je již více než 
10 let plocha pro rodinné bydlení v  lo-
kalitě Ponětovská, do územního plánu 
opět vložena předchozími zastupitel-
stvy, nikoliv současnými zastupiteli za 
Čisté Šlapanice. Plocha má rozlohu cca 
3 ha. Město se ji v  minulosti pokusilo 
prodat již několikrát, vždy bezúspěšně. 
Dle našeho názoru je třeba zvážit, zda 
tuto lokalitu je možné za rozumných 
podmínek zastavět nebo ne. Schémata 
pro zastavění lokality uvažují cca 70–80 
rodinných domů. Za rozumné podmín-
ky považujeme vybudování potřebné 
a  související infrastruktury včetně pří-
pravy obchvatové komunikace, která 
by navazovala na připravované úpravy 
ulice Zemědělské. Stávající polní cesta 
mezi ulicemi Ponětovskou a Jiříkovskou 
je prašná a  je intenzívně využívána pro 
potřeby společnosti Bonagro, které tudy 
dopravuje úrodu z  mnoha hektarů do 

svého střediska na ulici Zemědělské. 
Vybudování komunikace v  této lokalitě 
by umožnilo odvést dopravu nejen pro 
dopravu společnosti Bonagro, ale i další 
dopravu, která nyní proudí přes centrum 
Šlapanic. 

Případní zájemci o  koupi pozemků 
musí městu předložit schéma zasta-
vění – tedy o  jakou intenzitu zástavby 
by se jednalo.  Podle ní se bude město 
také rozhodovat. Stejně jako podle dal-
ších podmínek výstavby, které se musí 
nastavit předem. Nechceme opakovat 
chyby města z minulosti: za všechny mů-
žeme jmenovat např. ulici Seifertovu bez 
dokončeného povrchu. V žádném přípa-
dě zde nelze hovořit o intenzivní výstav-
bě v podobě bytových domů.

Územní plán v  tomto případě celkem 
ústrojně navrhuje výstavbu, která nava-
zuje na stávající zástavbu a dotváří podo-

bu města přiměřeným způsobem – nevy-
bíhá nelogicky do volné krajiny, neklade 
zvýšené nároky na obsluhu území, bu-
dování sítí apod. Pozemky v této lokalitě 
tedy město může, ale nemusí prodávat za 
každou cenu. 

Domnívám se proto, že případným 
uvolněním 3 ha pro rodinnou zástavbu 
v porovnání se zachráněnými více než 
200 ha průmyslových ploch v  těsném 
sousedství obytné zástavby neporu-
šujeme téma ochrany půdy a  ochrany 
zdraví obyvatel, které prosazujeme 
dlouhodobě. 

Poznámka: Čisté Šlapanice jsou sdruže-
ním nezávislých kandidátů pro komunální 
volby ve Šlapanicích, na krajských volbách 
se nepodílely, nepodílí a  nebudou podílet 
ani v budoucnu.

Michaela Trněná, starostka,
SNK Čisté Šlapanice

Ochrana orné půdy a Čisté ŠlapaniceČisté Šlapanice

inzerce

HLEDÁM PĚKNÝ BYT
2–3 + 1

k rychlému nastěhování.
Tel.: 607 496 359

Gymnázium Šlapanice přijme na plný úvazek

UKLÍZEČKU.
Nástup možný ihned.

Úklid probíhá v odpoledních hodinách.

Bližší informace na tel.č.: 544 228 017
nebo emailu reditel@gslapanice.cz 

Facebook 
města Šlapanice
Vážení občané, od srpna 2015
můžete získavat zprávy města
a zajímavosti i na oficiálním
facebookovém profilu
MĚSTO ŠLAPANICE. Připojte se :-)

Zapojte se do tvorby videí
Vážení občané, máte možnost se zapojit do tvorby videí šlapanického infokanálu. 
Vaše krátká videa nebo fotky z městských akcí, které nám poskytnete, sestříháme 
do krátkého videa a uvedeme na Infokanálu Šlapanice a webu města. Podklady 
zasílejte prostřednictvím online úschoven na adresu infokanal@slapanice.cz. 
Do předmětu zprávy nebo poznámek nezapomeňte napsat své jméno, abychom 
ho mohli uvést v titulcích. Technicky nevyhovující příspěvky nebudou zveřejněny. 
Nejvhodnější formáty jsou MPEG-2, mp4 a avi.
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Tak jako v několika posledních letech jsme 
se opět sešli v mateřské škole Zahrádka, kde 
jsme prověřovali děti, jaké mají vědomosti ve 
světě dopravy a dopravních předpisů. Tento 
dopravní den byl organizován pro všechny 
mateřské školky ve Šlapanicích. V  progra-
mu dopravních hrátek je několik odlišných 
činností, které jsou spojené s  dopravou. 
V prvé řadě je tu jízda dětí na jejich jedno-
stopých vozidlech pod dozorem strážníka. 
Zde si děti nejen vyzkoušely jízdu omezenou 
funkčním světelným semaforem, který nám 
zapůjčila fi rma SIGNEX, ale dokonce jim 
při jízdě měřil rychlost strážník opravdovým 
radarem. Další disciplínou bylo poznávání 
dopravních značek a nakonec si děti vyma-
lovaly vlastní semafor. Za tuto činnost byly 
odměněny nejen sladkostmi a několika upo-
mínkovými předměty, ale hlavně dostaly 
„řidičský průkaz“. V neposlední řadě musí-
me poděkovat všem našim sponzorům, bez 
kterých by tento den neměly děti tak bohatý 

na dárky. Jedná se o zmíněnou Firmu SIG-
NEX, PP KARTON, BESIP, projekt ZDRA-
VÉ MĚSTO ŠLAPANICE, JMAUTOŠKO-
LA a JIHOMORAVSKÝ KRAJ.

I přes chladnější počasí prvního dne se vše 
vydařilo a děti byly spokojené jak se svými 
dárky, tak i vědomostmi v dopravě. Doufá-

me, že i  nadále budeme pokračovat v  této 
již tradiční činnosti, která možná u  dětí 
rozvine znalosti o  dopravních předpisech 
a možná i zabrání některým zbytečným do-
pravním nehodám.

Anna Štěpánková,
preventistka Městské policie Šlapanice

Dopravní hrátky
v mateřské škole
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Letní akce ve Šlapanicích
DARUJ KREV SE ZDRAVÝM MĚSTEM ŠLAPANICE

Úterý 13. 6. 2017  |  Fakultní nemocnice Brno-Bohunice
Akce, která má za cíl podpořit dárcovství krve.

PIVNÍ SLAVNOSTI
Pátek 23. 6. od 16 hodin  |  městský park

Tradiční akce, kde můžete ochutnat několik netradičních druhů piva. O zábavu se postarají kapely 
Vyprahlo Rock, Deep Purple Revival a Hary Kochr.

Vstupenky je možné zakoupit v obchodě Světluška, Riegrova 7 a bistru v parku. Cena vstupenky je 
100 Kč v předprodeji a 150 Kč na místě. Vstupenky v předprodeji je možné zakoupit pouze do 19. 6. 
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LETNÍ KARNEVAL
Sobota 24.6. od 16 hodin

Průvod masek od sokolovny do městského parku. 

ROSŤŮV COUNTRY VEČER
Sobota 1. 7. od 18 hodin  |  městský park

RETROVEČER
 Sobota 15. 7. od 18 hodin  |  městský park

Tématický večer se vzpomínkou na 60. léta minulého století s ukázkou tehdejších vozidel.
Soutěže, zábava a oldies muzika nejen s kapelou NEO CHESS SUNNY Rock´n´roll Band. 

zdroj foto: fotoarchiv Hrbatý hrozen

zdroj foto: http://fl ek-brno.cz/odkazy/webgalerie/hasici/
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Procvičte si šifrování, oprašte morseovku 
a přijďte se s námi proběhnout po Šlapani-
cích. Je tady už 8. ročník orientační hry Po 
Šlapkách, kde se zabaví malí i velcí. Jako 
každý rok vás čekají tři okruhy rozdělené 
podle věkových kategorií. Zúčastnit se tak 
můžou nejmenší děti v  doprovodu rodi-
čů, pro které je připravena trasa dlouhá 
přibližně 5 kilometrů, starší děti se mů-
žou těšit na výšlap dlouhý 9 kilometrů. 
Zkrátka nepřijdou ani skupiny dospělých, 
na které čeká 11kilometrový okruh. Po 
registraci obdrží jednotlivé týmy první šif-
ru a  po jejím správném rozluštění vyrazí 
hledat další stanoviště. Celá hra se skládá 
ze série stanovišť s různými lehčími i ob-
tížnějšími úkoly, které je třeba splnit ještě 
dřív, než dostanete další šifru. Ale nemějte 
strach, pokud vůbec nebudete vědět jak 
dál, vždy je možné nechat si za trestný bod 
dát nápovědu. Trasy nevedou jen ulicemi 
Šlapanic, ale většinou náročnějším teré-
nem v  okolí města i  méně známými zá-
koutími, ve kterých jen málokdo už někdy 
předtím byl.

Odpoledne proběhne vyhlášení výsled-
ků a  odměnění prvních tří týmů z  každé 
kategorie. Vždy je čas i na neformální se-
tkání pořadatelů se závodníky a probrání 
úskalí stanovišť. Pro všechny, kdo dorazí 
až do cíle, je připravena malá odměna, 
ochutnávka tradičních šlapanických jídel 
a příjemné posezení – tentokrát s country 
kapelou Libuše a přátelé.

18. 6. 2017 se na vás těšíme od 9.00 hod. 
na společném startu všech skupinek 
v městském parku. Více informací a pra-
vidla soutěže najdete na našem webu 
www.vrcka.cz

NS Vrčka

Orientační hra „Po Šlapkách“ se blíží

ukázka z šifer
pro střední kategorii
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„Bůh je mé světlo a má spása,“ rád říkával náš moravský kardinál Tomáš Špidlík. Do Božího světla a věčné spásy odešla před 30 lety, 
dne 25. února l. P. 1987 naše drahá a nezapomenutelná maminka, odborná učitelka paní Josefa Vlčková.

Narodila se roku 1912 v  krás-
ném prostředí loveckého zá-
mečku na Mitrově u  Nového 
Města na Moravě jako nejmlad-
ší ze šesti sester. Pak se rodina 
přestěhovala na zámek v Letovi-
cích, kde dědeček Josef Pochop 
dělal klíčníka. Vlivem strádání 
jí po válce zemřely tři starší se-
stry. Když studovala na učitel-
ském ústavě v Brně, podporoval 
ji pan farář Holba z Letovic. Vy-
nikala ve všech předmětech. Na 
exerciciích na Velehradě čerpa-
la jako studentka z opravdovosti 
a také přísnosti kněze jezuity P. 

Konráda Maria Kubeše. Byla to význačná osobnost, právě o něm 
píše doktorskou práci J. Mikulášek. Také měli v rodině dva kně-
ze: P. Karla Válku – 57 let působil v Jimramově – a P. Emanuela 
Tocháčka, včelařského odborníka. V  Líšni v  Orlu to dotáhla až 
na ústřední náčelní. Na olympiádě v Berlíně byla fotografována 
s držitelem čtyř olympijských medailí Jesse Owensem. V Paříži 
družstvo orlic ze Šlapanic a  okolí v  roce 1937 dosáhlo 1. místa 
v pódiovém cvičení. Ve Vídni získaly cenu starosty města. Manže-
la Emanuela Vlčka, vlastivědného pracovníka, poznala ve šlapa-

nickém Orlu. Ve Šlapanicích učila na měšťance a byla oblíbenou 
učitelkou v češtině, zeměpisu, dějepisu a dalších předmětech. Za 
války nemohla učit a  starala se o  rodinu. Náčelník Orla z  Brna 
MUDr. Jílek byl za heydrichiády ve 33 letech popraven v Kouni-
cových kolejích. Za své náboženské přesvědčení se nestyděla ani 
v době pronásledování církve za totality. Doma jsme se společně 
modlili, aby se někdo z nás stal knězem. Ze tří synů Milana, Jo-
sefa a Jiřího vychovala bohoslovce a dcerka Marie hrála na var-
hany. Proto nesměla učit ve škole a věnovala se více duchovnímu 
životu. Svědčí o tom i otec Pavel Dokládal, prezident Fatimského 
apoštolátu ČR. Působil devět let u nás a s naší maminkou se se-
tkával denně v kostele. Obnova farnosti se děla zavedením prv-
ních mariánských sobot a dochází k pastoračnímu obratu, takže 
se velice zvýšil počet svatých přijímání. V roce 1966 naší rodině 
poslal požehnání blahoslavený papež Pavel VI. prostřednictvím 
oblíbeného pražského kardinála Františka Tomáška. Naše zesnu-
lá kněžská maminka má z toho v nebi jistě radost. Pán odměnil 
její námahu a velké oběti, které podstupovala z lásky k němu. Přes 
životní těžkosti byla vždy vlídná a příkladem pro ostatní. Jako po-
slední z pěti dětí jsem zde, abych se mohl podělit o tuto vděčnou 
vzpomínku. Naše drahá nám zanechala své zápisky, které jsme 
vydali již třikrát v knížce K výšinám, což bylo také její heslo. Ma-
minko, buď s Bohem a na shledanou!

P. Josef Vlček, výpomocný duchovní

Ke 30. výročí úmrtí paní učitelky Josefy Vlčkové

Pozornosti zdejších obyvatel jistě neunik-
la přestavba mostního tělesa nad Zlatým 
potokem právě před rokem spolu s  vý-
měnou kolejí a  inovací železniční trasy 
Vlárské dráhy. Jistě si mnohý z nás poří-
dil snímky z  této náročné akce, která se 
opakuje snad jednou za století. I  v  mém 
archivu jich bude pár uloženo, přestože 
netuším, zda si je bude někdo za x let pro-

hlížet. Záběr staré konstrukce – asi jeden 
z posledních – pochází ze 17. 2. 2015, kdy 
probíhaly úpravy okolního terénu. Jen 
jsem si zapomněl poznamenat původní 
letopočet předchozí opravy (1920, 1930 
nebo ?). Podle nepotvrzených informa-
cí se na konstrukci železničních mostů 
a  dílčích opravách měl podílet i  zesnulý 
Ing. Oldřich Sedlák. Druhá fotka má da-

tum 26. 1. 2017, kde vidíme plně funkč-
ní most s  letopočtem 2016 uprostřed 
(a s „nezbytným“ osprejováním opěrných 
stěn). Tento snímek si snad zopakují ješ-
tě nenarození fotografové, až bude most 
(ve 22. stol.?) dosluhovat, pokud ovšem 
nenastane jiná situace při změnách územ-
ního plánu.

Text a foto Petr Bílek

Dva mosty
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Ačkoli stále bydlím ve Šlapanicích, poslední tři roky se více sžívám s vlaky 
Českých drah a s Prahou, kde trávím ve Sněmovně prakticky nepřetržitě 
čas od úterý do pátku pět týdnů ze šesti. Ten šestý pracuji v regionu. Vý-
sledkem práce je 900 milionů, které jsem za uplynulé tři roky vybojoval pro 
Jihomoravský kraj na opravy a rekonstrukce krajských silnic. 
Každé úterý vstávám v  pět ráno, abych 
mohl být v  o  půl desáté ve Sněmovně 
v Praze. Pokud jsem v pražské kanceláři, 
začínám pracovat před osmou ranní, kdy 
mám první schůzky a  jednání ohledně 
projednávaných zákonů. Pokud zasedá 
Poslanecká sněmovna, trávím většinu 
času v zasedacím sále a  současně studuji 
předkládané zákony, odbíhám na jednání 
s  ministry, jejich náměstky, podnikatel-
skými svazy a s dalšími vládními i nevlád-
ními organizacemi.

Apropó Sněmovna. Z televize působí Sně-
movna jako jeden jednací sál, kde se po-
slanci často nedůstojně dohadují nad pro-
jednávanými zákony a ten, který právě není 
přítomen v sále, jakoby nepracoval. Pravda 
je jiná. Poslanecká sněmovna je komplex 
historických budov čítající kromě jedna-
cího sálu a  poslaneckých kanceláří další 
desítky prostor pro sedmnáct výborů, kde 
se odehrává ta pravá a  hlavní poslanecká 
práce. Pokud to program jednání Sněmov-
ny dovolí, pracuji ve své tamní kanceláři 
spolu s  dalšími dvěma kolegy – jihomo-
ravskými poslanci – a  sledujeme jednání 
v přímém přenosu v interní televizi. Jak je 
to možné? Každý poslanec má na starosti 
určitou oblast. Osobně řeším problemati-
ku ekonomickou (státní rozpočet, daně) 

a  národohospodářskou (doprava, energe-
tika, průmysl a stavebnictví). Proto, když 
se jedná o neekonomických záležitostech, 
věnuji se svému oboru v kanceláři. Jednací 
den Sněmovny končí kolem osmé hodiny 
večerní a teprve teď mám klid pro přípra-
vu zákonů, stanovisek a vyjádření na další 
den. Sněmovna je takový svět ve světě. Čas 
zde plyne jinak, jako byste vstoupili do ji-
ného časoprostoru. Máte-li chuť, přijeďte 
se na chod této instituce podívat. Srdečně 
všechny zvu! 

A  co pro vás KDU-ČSL prosadila? Na-
příklad výrazné zvýšení slev na děti pro 
pracující rodiče nebo radikální omezení 
problému lichvy. Mně osobně se podařilo 
získat pro Jihomoravský kraj za poslední 
tři roky 900 mil. Kč na opravy a  rekon-
strukce krajských silnic. Regionální pro-
blémy jižní Moravy řeším každé pondělí 
a  o  víkendech. Co nás všechny asi nejví-
ce trápí, je doprava a  dopravní zácpy. Je 
potřeba budovat hlavní tahy jako je na-
příklad dálnice D43 a  další. Právě kvůli 
tomuto „tahu“ na Boskovice jsem svolal 
opakovaně do Brna šéfy dopravních orga-
nizací.

A Šlapanice? V důsledku oprav dálnice D1 
narůstají kolony ve Slatině i u nás, ve Šla-

panicích. Mnoho času věnuji této proble-
matice a  snažím se dopravní situaci v  Ji-
homoravském kraji zlepšit. Jednám o tom 
na Ministerstvu dopravy, na Ředitelství 
silnic a dálnic – v Brně i v Praze, na Jiho-
moravském krajském úřadě i na Magistrá-
tě města Brna a trvám na zlepšení situace. 

Do letošních poslaneckých voleb jdeme 
v  koalici se Starosty a  nezávislými. Jak 
KDU-ČSL, tak i STAN chce mít větší pří-
ležitost rozhodovat o věcech dobrých pro 
naši zemi, vládnout s péčí dobrého hospo-
dáře a nabízet zdravé vize. Stavíme se jako 
suverénní síla proti nynějším dvěma roz-
hádaným stranám a  nabízíme naší zemi 
úspěch, stabilitu a gentlemanství v politi-
ce. To rozhodnete i vy svým hlasem v pod-
zimních volbách. Díky za vaši důvěru!

S přáním šťastných a průjezdných cest 
i o dovolených přeje

Jaroslav Klaška, poslanec Parlamentu ČR
místopředseda podvýboru pro dopravu

Zatím „jen“ kocour 
V pátek 31. 3. ráno jsme se stali svědky 
smutné kolize, ke které došlo před naším 
domem v ulici Na Zahrádkách.

Řidič osobního auta srazil a  smrtelně 
zranil kocoura. Nezastavil, nezajímalo 
ho, co způsobil, a i ostatní v ranním spě-
chu mrtvé zvíře pečlivě objížděli.

Celá tato scéna mě velmi pobouřila a zno-
vu jsem si uvědomila, jak nebezpečná je 
pro chodce a především pro děti naše ulice.

Jedná se o  příjezdovou silnici ke škole, 
cesta je však slepá a řidiči se musí u škol-
ní závory otočit. Prostor je zde velmi 
omezený, je nutné tedy couvat mezi pro-
plétajícími se dětmi. Ráno na celé toto 

hemžení naštěstí dohlíží městská poli-
cie. Odpoledne je ale situace horší. Škol-
ní závora je otevřená, auta vjíždějí téměř 
do budovy školy, parkují před bazénem 
a  opět couvají. A  děti se vracejí ze ško-
ly, z  družiny, přicházejí do kroužků, ale 
nikdo už na jejich bezpečnost nedohlíží. 
Celá situace je stavebně a  dopravně ne-
dořešená, neboť původně měla tato ces-
ta sloužit jako účelová komunikace pro 
základní školu a sousedící bytové domy. 
Ani projektant nepočítal s dopravou sto-
vek aut denně.

V  ulici je sice rychlost omezená na 
30 km/hod., ale většina řidičů nařízení 
nedodržuje, ať už se jedná o řidiče dětí či 

večerní návštěvníky bazénu a tělocvičny. 
Situaci by snad částečně řešily zpomalo-
vací prahy; i  tento návrh už v  minulosti 
zazněl, zatím ale bez odezvy.

A  tak si kladu otázku, zda se konečně 
někdo kompetentní zamyslí nad celou si-
tuací a prosadí rozumné řešení dřív, než 
bude pozdě.

A ještě jedné věci nerozumím. Proč si ro-
diče tak komplikují život a urputně vozí 
děti až ke školním dveřím? Možná by 
bylo jednodušší objet náměstí; jejich po-
tomkům by vyběhnutí do schodů jenom 
prospělo.

Naděžda Tesaříková

Letem poslaneckým světem
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Dva světy
Byli jsme s přáteli navštívit svého kolegu kněze na Znojemsku. Odpoledne povídá: „Chcete se podívat do naší 
bioplynky?“ Neodmítli jsme a zajeli do areálu bývalého státního statku. Nesl stopy způsobu hospodaření minu-
lých desetiletí – velký neudržovaný areál, megalomanské stavby kůlen a seníků hyzdících panoráma malé vesnice 
utopené v zelených polích. Ale pomalu se tam vzpamatovávají, nevyhovující objekty bourají a staví nové, úměrné, 
úhledné, s udržovaným okolím.
Bioplynová stanice je standardního typu. Dva fermentory, jím-
ka na odpad a kogenerační jednotka 500 kW. Laicky řečeno, dva 
stacionární motory na bioplyn, pracující potmě v uzavřené míst-
nosti, ve stále stejném rytmu, hodinu za hodinou a den za dnem. 
Dělají velký hluk – nejlépe zavřít zvukotěsné dveře a jít pryč. 

Hned vedle jsme měli možnost nakouknout do teletníku, kde prá-
vě probíhalo krmení mladých telat z velkých gumových dudlíků. 
Ve vedlejší budově se stovka spokojených krav pomalu přebírala 
hromadami krmiva ve žlabech. Pak ještě letmo automatická do-
jírna – krávy trpělivě stojící v boxech si nechaly nasadit dojící za-
řízení a čekaly. Není to svět, který by pro mě byl nový, jako kluk 
jsem často chodil s babičkou do kravína pomáhat.

Přivedlo mě to však k  meditaci o  dvou světech: Svět techniky 
a strojů, spolehlivě pracující a podávající stále stejný výkon, ať je 
den, noc, světlo, tma, horko nebo zima. Nemusíme se o nic starat, 
zapneme, odejdeme a pak se jen podíváme, jestli je práce hotova. 
A když stroj nepotřebujeme, vypneme a necháme být.

Naproti tomu svět, který je živý. Který potřebuje své podmínky, 
vyžaduje citlivé zacházení, cítí bolest anebo uspokojení, kte-
ré taky umí dát najevo. Který musí pracovat svým tempem, po 
práci cítí únavu a nemůžeme jej trvale přetěžovat ani přistupovat 
s  chladnou bezcitností a  který nejde vypnout, když jej nepotře-
bujeme. 

Lidé minulosti to věděli. Nás dneska spíš obklopuje svět strojů 
a  techniky. Dává nám to možnosti, které lidé dříve neměli, ale 
zároveň je to svět, který dokáže člověka odlidštit nebo v něm vy-
pěstovat jakousi formu bezcitnosti. Je chyba, pokud i na živý svět 
nahlížíme jako na stroj, po kterém požadujeme výkon, bez ohledu 
na to, co cítí. A ještě horší je, když se tento přístup uplatňuje i ve 
vztahu k člověku. Když se vytváří pracovní prostředí, kde i člověk 
musí pracovat jako stroj, bez ohledu na to, jak se cítí a co zrovna 
prožívá, bez respektování jeho přirozeného rytmu. A když někdo 
není schopen podávat požadovaný výkon nebo se opotřebuje, je 
vyměněn jako vadná součástka.

Nechci moralizovat, ale říkám si, že Bůh zvláštním způsobem 
snad žehná těm zaměstnavatelům, kteří dovedou pro své zaměst-
nance vytvořit pracovní prostředí tak nějak lidské, kde se člověk 
necítí být nadměrně opotřebovávaný strojovým stylem práce.

Před dvěma lety, 24. května 2015 vydal papež František „ekolo-
gickou“ encykliku s názvem Laudato sii. Je to pozoruhodný do-
kument a stojí za to se do něj začíst. 

Čl. 11:  Svědectví sv. Františka z Assisi nám ukazuje, že ekologie vy-
žaduje otevřenost kategoriím, které přesahují slovník exakt-
ních věd a vztahují se k podstatě toho, co je lidské. Pokud při-
stupujeme k  přírodě a  prostředí bez úžasu a  obdivu, pokud 
nemluvíme o svém vztahu ke světu jazykem bratrství a krásy, 
zaujímáme postoj vládce, spotřebitele anebo čirého vykořisťo-
vatele přírodních zdrojů, neschopného klást meze svým bez-
prostředním zájmům. 

Čl. 82:  Je-li příroda chápána jako pouhý předmět zisku a zájmu, má 
to závažné následky také pro společnost. Pojetí, které posi-
luje svévoli silnějšího, přispělo k  nezměrným nerovnostem, 
nespravedlnostem a násilnostem vůči většině lidstva, proto-
že zdroje se stávají vlastnictvím toho, kdo přijde první, nebo 
toho, kdo je mocnější, a vítěz bere všechno. 

Čl. 91:  Je zřejmé, že není koherentní ten, kdo bojuje proti obchodu 
se zvířaty, kterým hrozí vyhynutí, ale zůstává lhostejným vůči 
obchodování s lidmi, nestará o chudé anebo je rozhodnut zni-
čit druhého člověka, který mu není vhod. 

Čl. 92:  Je také pravdou, že lhostejnost či krutost k ostatním tvorům 
tohoto světa se nakonec určitým způsobem vždycky přenese 
na chování k  ostatním lidem. Srdce je jedno jediné a  tatáž 
ubohost, která vede ke špatnému nakládání se zvířetem, se 
zanedlouho projeví ve vztahu k jiným lidem. 

Čl. 119.  Je-li ekologická krize výrazem a  projevem etické, kulturní 
a  duchovní krize novověku, nelze si namlouvat, že uzdra-
víme svůj vztah k  přírodě bez uzdravení všech základních 
lidských vztahů. Nelze totiž prosazovat vztah k  životnímu 
prostředí a odhlížet od vztahu k ostatním lidem a k Bohu. 
Byl by to projev romantického individualismu oděného do 
ekologické krásy a uzavření se v dusivé imanenci. 

Čl. 123.  Kultura relativismu je patologií, která nutí člověka využívat 
druhého a zacházet s ním jako s pouhým objektem. Pokud 
neexistují objektivní pravdy ani stabilní principy kromě 
uspokojování vlastních bezprostředních potřeb, jaké hra-
nice může mít obchodování s  lidmi, organizovaný zločin, 
obchod s  drogami, obchod s  „krvavými diamanty“ a  srstí 
zvířat, kterým hrozí vyhynutí? Není to tatáž logika, která 
ospravedlňuje skartaci dětí, protože nevyhovují přáním 
svých rodičů nebo k opouštění starých lidí, kteří už nejsou 
užiteční? Je to logika „na jedno použití“, která produkuje 
množství odpadků jenom v  důsledku nezřízené touhy kon-
zumovat více, než kolik je skutečně třeba. 

Čl. 128.  Od svého stvoření jsme povoláni k  práci. Není třeba za 
každou cenu nahrazovat lidskou práci technologickým po-
krokem. Zaměření ekonomie favorizuje styl, jehož účelem 
je omezovat výrobní náklady z důvodů snižování počtu pra-
covních míst, která jsou nahrazována stroji. Odmítnout in-
vestovat do lidí, aby se obdržel větší bezprostřední zisk, je 
pro společnost ten nejhorší podnik. 

Je mi jasné, že pro změnu mentality jiných lidí či snad celé společnos-
ti my sami můžeme udělat jen velmi málo. Ale až si půjdu do stánku 
u Albertu koupit krabičku jahod a budu se těšit, jak si je doma dám se 
smetanou a cukrem, budu myslet na člověka, který je pro mě na poli 
natrhal a na spokojeně přežvykující kravky, které trpělivě stály v té 
dojírně, abych si mohl koupit taky onen kelímek smetany.

Krásné léto vám všem!

P. Jan Nekuda, farář
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Kroťme si svou obrazovku
aneb dobrý sluha, špatný pán

Ať se dnes podíváme kamkoli, mediální svět nás přímo pohlcuje. Buďme ale těmi, kdo jej 
ovládají, ne těmi, kdo se nechají ovládat. Elektronická média jsou jako „jídlo“ pro duši. Stej-
ně jako má strava vliv na naše tělo, ovlivňuje naši duši to, čím ji „krmíme“. Mění naši pova-
hu, inteligenci, rozhled, naši přejícnost nebo sobectví, citlivost nebo otupělost, ušlechtilost 
nebo zhovadilost. Duše ovšem nemá břicho, které by bolelo…
Čím nás média přitahují? Barevný obraz, 
zvuk i  lákavá grafi ka nabízí více podně-
tů pro naše smysly než namáhavá četba, 
nebo soustředěný poslech. Co teprve vir-
tuální realita, kdy se hráč stává součástí 
děje! Jen nerad se pak vrací do šedivé sku-
tečnosti. Bohužel k nešťastné stránce lid-
ské povahy patří, že raději než vzdělávání 
či umění, tedy zdravou potravu pro duši, 
vybírá líbivé seriály, sport, krvavé akční 
fi lmy, horory, zkrátka vše, co příjemně, 
nebo i děsivě šimrá lidské pudy. 

Německý psychiatr Manfred Spitzer 
uvádí pro dnešní dobu revoluční zjiště-
ní: „Užívání digitálních médií ve školách 
i školkách nebo na prvním stupni základ-
ní školy fakticky představuje způsob, jak 
u dětí vypěstovat závislost.“ Jeho dlouho-
leté neuropsychiatrické výzkumy ukáza-
ly, že tráví-li malé děti příliš mnoho času 
u počítače, neblaze se to podepíše na vý-
voji jejich mozku; tento vývojový defi cit je 
podle Spitzera nevratný a nelze jej později 
v životě dohnat. 

Kdo naučí děti vybírat kvalitu? Rodiče. 
Příjemnými, čestnými, odvážnými, cha-
rakterními a  úspěšnými lidmi se děti ne-
stanou u  elektroniky. Naučme je vybírat, 
co prospívá, veďme je ke kritickému myš-
lení. Násilí na obrazovkách láká k napodo-
bování, třeba šikanou slabších spolužáků. 
Naopak vítězství dobra nad zlem z klasic-
kých pohádek nebo biblických příběhů učí 
dítě nebát se. Proti tomu jsou dnes hlavní-
mi hrdiny řady fi lmů a elektronických her 
zločinci a sobci. Velkým zlodějem je také 
pornografi e, která poškozuje děti tím, že 
jim zkracuje dětství předčasným probou-
zením sexuálního cítění. Bere milostnému 
životu to, co je na něm nejkrásnější: něhu, 
krásu, objevování. Snižuje nejčastěji ženu 
na úroveň zboží a otrokyně. 

A jak na to?
Učte děti vybírat i  vypínat – Vysvětlujte – 
Vyjadřujte své názory na pořady i  mimo 
rodinu – Nenechávejte se terorizovat zapnu-
tými médii kdekoli – Sledujte s  dětmi jejich 
autorská videa – Zakazujte a odměřujte čas 

u elektroniky sobě i dětem – Hrajte deskové, 
rodinné hry, sportujte, muzicírujte, čtěte, 
studujte cizí jazyky – Trestejte co nejméně, 
chvalte, pohlaďte či odměňte často – Tre-
stejte co nejdříve po činu, aby dítě vědělo, za 
co je trestáno – Ať trestá ten, kdo miluje, bez 
lásky se nedaří ani drezúra psa – Věnujte 
se dětem, povídejte si spolu, o tom, co viděly 
a prožily – Choďte s dětmi do přírody. 

Život máme jen jeden, žijme naplno 
a kvalitně svůj vlastní příběh!

S přáním odvahy dávat sobě i dětem
zdravé hranice 

Ivana Horáková,
redaktorka Radia Proglas

Zdroje:
Pavel Říčan, Drahomíra Pithartová:
Krotíme obrazovku – jak vést děti k ro-
zumnému užívání médií, Portál 1995, ke 
stažení zde: www.pavelrican.cz/downlo-
ad/83-06-krotime-obrazovku-pdf.pdf

Manfred Spitzer:
Digitální demence, Host 2014

V Karlových Varech se ve dnech 
20.–22. 3. 2017 konalo celostátní
kolo soutěže v sólovém zpěvu 
KARLOVARSKÝ SKŘIVÁNEK.
Do Karlových Varů postoupili vítězové 
krajského kola v  kategorii žáků, kteří ne-
studují sólový zpěv, ve věku 12–15 let, žáci 
ZŠ Šlapanice Štěpán Hudec (9. A) a Lud-
mila Rousová (9. B).

V soutěži oba podali opravdu skvělé výko-
ny. Ludmila Rousová získala čestné uzná-
ní a Štěpán Hudec si vyzpíval 1. místo.

Gratulujeme.

Jitka Landaufová

Celostátní kolo pěvecké soutěže
Karlovarský skřivánek 2017
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Studovat můžete v každém věku

Naše MŠ využila možnost zapojit se do projektu vyhlá-
šeného ministerstvem školství a od 1. března máme 
v MŠ další pedagogickou pracovnici, která pracuje na 
pozici školské asistentky a asistentky pedagoga. Tato 
posila byla s 28 dětmi v heterogenní třídě s integrova-
ným dítětem a vzrůstající administrativou již nutností.
Jaro jsme prožili ve školce tradičně, vynesli jsme Morenu, oslavili 
Velikonoce a zadováděli si při tanci na Dni čarodějnic a čarodějů.

V březnu k nám do MŠ přijela paní spisovatelka Simona Votyová 
se svojí novou knihou „Deník psa Piráta“ a přečetla dětem něko-
lik úryvků. Knihu si potom rodiče mohli zakoupit.

V  dubnu nás ve školce navštívilo planetárium;  v  ložnici se na-
foukla velká černá kopule a děti uvnitř zhlédly pohádku s vesmír-
nou tématikou.

V květnu jsme zatancovali na oslavách Dne matek ve Šlapanicích, 
Ponětovicích a  ve školce. Tento rok je našim tématem vesmír, 
a tak i vystoupení a tanečky probíhaly ve stejném duchu. Děti se 
proměnily ve hvězdičky, kosmické holčičky, roboty a Marťany.

S vesmírem ještě prožijeme Den dětí a letní karneval. Školní rok 
nám utekl jako voda a my se těšíme na prázdniny! Všem čtená-
řům přejeme léto plné sluníčka a příjemnou dovolenou. 

MŠ Ponětovice

Studium nemusí skončit získáním maturitního vysvědčení nebo 
výučního listu. Univerzita třetího věku Masarykovy univerzity 
nabízí seniorům příležitost nadále rozvíjet své dosavadní znalosti 
a  dovednosti. Kurzy U3V organizuje Masarykova univerzita již 
27 let a  je jednou z  nejvyhledávanějších univerzit třetího věku 
v  ČR. Díky studiu se mohou posluchači dozvědět o  novinkách 
z nejrůznějších oborů, a to formou přednášek, seminářů nebo ex-
kurzí. Využijte i vy svůj volný čas, naplňte ho novými poznatky, 
vědomostmi a získejte nové přátele.

Srdcem Univerzity třetího věku MU je Všeobecně zaměřený 
kurz, jenž trvá osm semestrů a  je zaměřen na otázky zdravé-
ho a  smysluplného životního stylu ve vyšším věku. Na koncep-
ci přednášek se podílí všech devět fakult MU a  jejich obsah má 
tedy víceoborový charakter. Studium je zakončeno slavnostní 
promocí, na níž získají účastníci kurzu osvědčení o  absolvová-
ní. Zájemci se mohou hlásit také do jednoletých kurzů, kterými 
jsou: Univerzita třetího věku v Moravském zemském muzeu, 
Kulturní dědictví a památková péče na Moravě (ve spolupráci 

s Národním památkovým ústavem) a G. J. Mendel: Člověk, opat, 
vědec (ve spolupráci s Mendelovým muzeem). 

Nad rámec základního programu jsou pro posluchače U3V po-
řádány tematické krátkodobé kurzy zaměřené na informační 
technologie, cizí jazyky, pohybově-relaxační aktivity, na otázky 
z oblasti humanitních i přírodních věd a mnoho dalších.

Přednášky trvají 90 minut a konají se jednou za čtrnáct dní v ob-
dobí od října do května. Účastníkem programu U3V MU může 
být každý, kdo dosáhl věku potřebného pro přiznání starobního 
důchodu a má středoškolské vzdělání s maturitou. Vzdělávání je 
bezplatné, každoročně se hradí pouze zápisné, které bylo pro 
akademický rok 2017/2018 stanoveno ve výši 800 Kč. 

Přihlášky je možné podat osobně (Komenského nám. 2, Brno) 
nebo elektronicky od 2. května 2017 do 30. června 2017. Další 
informace a podrobnosti o Univerzitě třetího věku MU naleznete 
na www.u3v.muni.cz.

Eliška Ostřížková

Jak se máme u nás
v MŠ Ponětovice
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V neděli 7. května se konal Pražský maraton, na kterém 
pod záštitou projektu Běhej se Zdravým městem Šla-
panice startovalo i 19 běžců ze Šlapanic, kteří úspěšně 
náročný závod dokončili. My vám zde nyní přinášíme 
jejich dojmy a pocity z celé akce. 
S nabídkou o vyjádření byli osloveni všichni běžci, kte-
ří se přihlásili do projektu Běhej se Zdravým městem 
Šlapanice. 
Martina Krátká (půlmaraton)
Jednalo se o můj první velký závod a s výsledným časem 2:03:25 
jsem velice spokojená. Závod předčil moje očekávání, měl nepo-
psatelnou atmosféru a běžet centrem Prahy bez dopravy a se vše-
mi dalšími závodníky byl opravdu zážitek. Nejtěžší bylo překonat 
krizi po 15 km a napít se na občerstvovací stanici, aniž bych muse-
la zastavit :-) Už teď se těším na příští ročník pražského maratonu.

Jan Otradovec (půlmaraton) 
Byl to fantastický závod s desítkami příběhů. Příběhů lidí, kteří 
překonávali sami sebe, nadšeně pomáhali druhým a tleskali vo-
zíčkářům. Závod bych charakterizoval slovy nadšení, solidarita, 
pochopení.

Jiří Kopeček (maraton) 
Pražský maraton je krásný závod a já jsem byl moc spokojený s vel-
kou účastí šlapanických závodníků. Přeji si, aby se tato sportovní 
akce stala tradicí i v příštích letech. Se svým časem ale nejsem spo-
kojen; 3:19:40 je daleko za mým očekáváním. Vzhledem k tomu, že 
jsem běžel s chřipkou, to pro mě byl velmi náročný závod. 

Josef Tříska (půlmaraton)
Závod jsem přežil a to dokonce bez vážnější zdravotní újmy a s ča-
sem, který předčil mé očekávání (2 hodiny a 36 minut). Musím ale 
říct, že takhle dobrý čas jsem zaběhl díky nečekanému sparingpart-
nerovi v podobě Peti Valešové, která celou dobu běžela se mnou, 
a tímto bych jí za to chtěl poděkovat. Nejtěžší část závodu pro mě 
byla v oblasti Smíchova a Podolí. Musím říct, že je až neuvěřitelné, 
že z absolutního „neběžce“ se během pár měsíců stane člověk, který 
zaběhne půlmaraton a už nyní uvažuje i o dalších závodech. 

Kateřina a David Sovovi (půlmaraton) 
Naše časy na pražském maratonu jsou:

David Sova 02:05:03
Kateřina Sovová 01:59:15
Celkový čas 04:04:18

Chtěli jsme maraton zaběhnout pod 4 hodiny, což se nám o pár 
minut nepovedlo. Na příště je ještě co zlepšovat. Závod jsme si 
moc užili, nejtěžší bylo správně se zařadit do startovních korido-
rů :-), ale celý maraton jsme si užili, nejvíce asi běh okolo památek 
a samozřejmě cílovou rovinku v ulici Pařížská. Děkujeme městu 
Šlapanice za uskutečnění této akce.

Vítězslav Čermák (maraton) 
Jsem rád, že jsem se mohl 
zúčastnit akce Běhej se 
Zdravým městem Šlapanice, 
navíc poprvé se synem.

V  Praze jsem běžel mara-
ton naposledy v  roce 2002 
a jsem rád, že úroveň závodu 
se zvedla a  zájem veřejnosti 
pořád stoupá. Nejtěžší pro 
mě bylo neudělat ostudu 
a doběhnout bez zdravotních 
problémů. Naopak jsem si 
užil celý průběh závodu s bá-
ječnou atmosférou kolem 
i díky vodičům, za kterými jsem celý závod běžel. Jen více takových 
programů a akcí, kde se mohou zúčastnit amatéři a nasát neopako-
vatelnou atmosféru kolem závodu. A pro toho, kdo se závodů ne-
chce účastnit, i běhání jen tak pro vlastní potěchu je krásné, jen to 
zkusit. Vždyť běh je jednou z nejjednodušších forem pohybu a jako 
sport není fi nančně náročný, je dostupný široké veřejnosti, běhat 
se dá kdekoliv a kdykoliv, jen se donutit začít, vydržet a užívat si 
to. Běháním si udržujeme v kondici tělesnou schránku, posilujeme 
imunitu těla, získáváme přátele a odbouráváme stres.

Michal Klaška (půlmaraton) 
Do závodu jsem se přihlásil, abych podpořil akci města bez ohledu 
na výsledný čas. Protože jsem na takové akci startoval poprvé, žád-
ná očekávání jsem neměl a byl jsem příjemně překvapen celkovým 
zajištěním závodu pořadateli a  podporou závodníků během celé-
ho závodu. Zážitkem pro mne bylo vidět celý start několika tisíců 
účastníků ze Staroměstského náměstí a pak samotný doběh do cíle, 
kde všechny závodníky po celou dobu povzbuzovalo mnoho diváků.

Michal a Monika Kumstátovi
(půlmaraton)
Závod jsme si užili maximálně. Manželka poctivě trénovala, já už 
méně:-) (něco mi zbylo ze sportovní minulosti:-)), ale i tak jsme 

Pražský maraton
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to zvládli bez potíží. Závod splnil naše očekávání, nic nás nepře-
kvapilo. Protože jsem dříve hodně závodil, užil jsem si nejvíce sa-
motný běh a atmosféru, ale hlavně „běžecké nadšení“ všech spo-
luběžících. Děkujeme tímto Šlapanicím za možnost se projektu 
zúčastnit a akci absolvovat! 

Jakub Mikšovský (půlmaraton) 
Jednalo se o můj první půlmaraton a užil jsem si ho naplno, fantas-
tická atmosféra tisíců lidí, která na vás dýchne už den před závo-
dem, když si jdete vyzvednout startovní číslo. Perfektní organizace 
po všech stránkách a nakonec samotný start závodu, kdy nejdříve 
zahraje česká hymna a  následuje Vltava od Bedřicha Smetany; 
v  ten okamžik máte husí kůži a pocit, že dokážete vše, na co jen 
pomyslíte. Největší krizi jsem měl na 18. kilometru, kdy mě začaly 
chytat křeče, ale po krátkém protažení a úvaze, jak by se v takovéto 
situaci zachoval David Beckham :-), jsem závod dokončil. 

Pavel Stejskal (maraton) 
Maraton jsem uběhl za 5 hodin, 44 minut a  40 vteřin. Prvních 
20 kilometrů jsem si užil – prostředí, organizace, nespočet zají-
mavých kolegů maratonců – prostě super. Pak přišlo peklo a zá-
vod si začal užívat mne :-). Moje očekávání se s tím, co jsme měli 
možnost zažít, nedají vůbec srovnat. Byl to můj první opravdu 
velký závod, do kterého jsem vstupoval s respektem, a on se mi 
odvděčil zážitkem, na který nikdy nezapomenu. Nejtěžší pro mě 
bylo domluvit své hlavě, že tělo ještě těch posledních 10 km fakt 
může, a když už jsem tak daleko, tak se do toho cíle nějak dopla-
zím :-). Nejemotivnějším zážitkem byl pro mě fi niš…

Posledních 300 metrů gradovalo na cílovém koberci, kde ti ten 
bouřlivý dav dá zapomenout na všechnu bolest a i když to trvalo 
skoro 6 hodin, připadáš si v tu chvíli jako vítěz a medaile, kterou 
ti pověsí na krk, je pro tebe jednoznačně zlatá! 

Jan Čermák (maraton) 
Můj výsledný čas byl 3 hodiny 11 minut a 58 vteřin. Podmínky 
pro závod byly ideální, podařilo se mi nepřepálit start a  i  díky 
tomu jsem si ho parádně užil. Skvělá atmosféra a probíhání Sta-
romákem za ohlušujícího řevu fanoušků stojí vážně za to. Praž-
ský maraton jsem běžel už i v loňském roce, a tak jsem trošku vě-
děl, do čeho jdu. Nejtěžších bylo závěrečných cca 5 km, kdy už se 
člověk musí pořádně přemáhat, aby jakž takž doběhl. A užil jsem 
si asi všech 37 kilometru předtím, fanoušci kolem trati byli skvělí, 
a když člověk zrovna necivěl na silnici par metrů před sebou, stihl 
si i prohlédnout památky v centru Prahy.

Lukáš Charvát (maraton) 
Maraton byl pro mě velký zážitek, zkušenost a poznání. Za pod-
pory rodiny a  přátel jsem s  vypětím fyzických i  psychických sil 
po 4 hodinách a 40 minutách proběhl cílem. Děkuji za váš čas, 
starost i fi nance. Sportu zdar a běhu zvláště.

Svatava a Tomáš Kozlovi (půlmaraton) 
Pražský maraton jsme si užili, závodíme téměř každý víkend, ov-
šem tenhle měl jedinečnou atmosféru – na startu husí kůže, euforie, 
na 21. kilometru radost, že vidím manžela a můžu předat štafetu. 
Pak už jsem měla co dělat, abych stihla od Podolské vodárny dorazit 
k cíli, než jím Tomáš proběhne – byl tam za hodinu dvacet minut. 
S výsledkem jsme spokojení – z 263 dvoučlenných štafet jsme skon-
čili devátí s časem 3:12. Ještě jsme stihli černochy ve sprše :-).

Děkujeme za organizaci i zprostředkování hezkého zážitku.

Smažený řízek s bramborovou kaší je už taková tradice pátečních 
obědů, kterou dodržuji společně s kolegou Pepou Třískou, praktic-
ky od té doby, co se z nás stali kolegové. V ten osudný pátek jsme se 
tedy lehce po poledni vydali na oběd, aniž bychom tušili, že následu-
jící hodina zásadně ovlivní naše životy na několik měsíců dopředu. 
Po příchodu do místní restaurace jsme marně hledali volné místo 
k sezení, jediné volné místo bylo u stolu, kde obědval radní Jiří Ko-
peček, ke kterému jsme si ostýchavě přisedli. Jelikož restaurace byla 
známá tím, že si na oběd chvilku počkáte (možná proto je už mimo 
provoz), krátili jsme si dlouhou chvíli nezávaznou konverzací, která 

Od přesmaženého řízku
ke ztrátě chlapské cti

PODĚKOVÁNÍ ZA SPONZORSKÝ DAR
Děkujeme Jiřímu Kopečkovi,

který akci Běhej se Zdravým městem Šlapanice 
podpořil částkou 20 000 Kč.
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se po chvíli stočila k běhu a Pražskému ma-
ratonu, jehož je Jirka pravidelným účastní-
kem. Barvitě nám líčil, jaký je to pocit, když 
natěšený stojíte na startu a z reproduktorů 
se line Smetanova Vltava, vy vyběhnete 
a  prvních pár kilometrů utíkáte přes sta-
rou Prahu včetně Karlova mostu. Prakticky 
ihned mě napadlo, že by přece bylo super 
takový zážitek zprostředkovat i  občanům 
Šlapanic, a  začal jsem společně s  Jirkou 
dávat dohromady koncept celé akce. Ještě 
předtím jsem se s ním ale vsadil o chlapskou 
čest, že uběhnu celý maraton.

Hned v pondělí dopoledne mi Jirka volal, že 
vše projednal s  paní starostkou a  radními 
a  ti nám dali k  projektu zelenou. Zbývalo 
dát projektu jméno, nastavit kritéria a začít 
s propagací celé akce. Nakonec se přihlási-
lo 21 běžců včetně kolegy Třísky, který mi 
doufám promine, když o něm řeknu, že v té 
době byl absolutní neběžec. Akce Běhej se 
Zdravým městem Šlapanice byla na světě…

Následovalo osm měsíců tvrdého tréninku 
a  odříkání, kdy jsem si chvílemi připadal 
střídavě jako Rocky Balboa na Sibiři, Su-

perman a totální loser, který není schopen 
dodržet tréninkový plán. A i když se mi tré-
novalo relativně dobře, zradilo mě bohužel 
mé podlomené zdraví umocněné únavo-
vým syndromem, který jsem si v  šestnác-
ti letech sám diagnostikoval. Měsíc před 
závodem jsem dostal silnou virózu, která 
se mě držela celé tři týdny, a já nemohl tré-
novat, vždyť ještě týden před maratonem 
jsem ležel v posteli s teplotou 37,2. Součas-
ně kolegovi Třískovi odpadla vinou nemoci 
partnerka do štafety (půlmaraton), a proto 
jsem se rozhodl přeregistrovat z celého ma-
ratonu jen na půlku a běžet štafetu s Pepou 
Třískou. Tímto také bohužel musím uznat, 
že jsem prohrál sázku s  Jirkou Kopečkem 
o chlapskou čest. 

V  den závodu jsem se probudil výborně 
naladěn, až mě to samotného překvapilo, 
nikde žádná známka nervozity. Do star-
tovního koridoru jsem přišel zhruba deset 
minut před startem, protáhl se, pořídil si 
nezbytné selfi e, které jsem hned nasdílel 
na facebooku, a začal se soustředit na svůj 
výkon. Najednou to bylo tady, slyším hrát 
Vltavu a vše kolem mě se pomalu dává do 
pohybu, masa deseti tisíc lidí se rozbíhá a já 
jsem někde uprostřed, běžím starou Pra-
hou a  vychutnávám si atmosféru, kterou 
zde nedokáži popsat. Na závodě bylo úžas-
né, že fanoušci okolo trati vás nenechají to 
vzdát a neustále povzbuzují. Ono se těžko 
vzdává, když na vás křičí vnadná blondýn-
ka „poooď, to dáš, nevzdávej to!“ V tu chvíli 
nezbývá než hodit úsměv Jamieho Lannis-
tera, mrknout na ni a zavolat, že stojíte je-
nom kvůli kamínku v botě, a běžet dál :-). 
Poslední kilometr (spíš tři :-)) byl oprav-
dové peklo, které jsem zdolal jenom silou 
vůle, a pokud někdo běžel vedle mě a slyšel, 
jak se hecuju, musel si myslet, že jsem blá-

zen. V hlavě mi utkvěl okamžik, kdy jsem 
sotva lapal po dechu a najednou kolem mě 
proběhl stařík s  nápisem na zádech, kde 
bylo Manfred – 70 let, 90 uběhnutých ma-
ratonů. Klobouk dolů před Manfredem. 

Proběhnutí „cílovou“ rovinkou jsem si užil 
hned dvakrát. Šmatlal jsem z posledních sil 
a  najednou mě vítal Pepa Tříska se slovy, 
že jsem to zvládl, já mu předal štafetový 
kolik, padl vyčerpáním na zem, vyzul boty 
a vychutnával si ten pocit, když v tom jsem 
slyšel, že ještě nejsem v  cíli, ten je prý až 
asi o 100 metrů dál. To, co mi tehdy vyšlo 
z úst, zde nelze publikovat, ale zvedl jsem 
se a opravdovým cílem proběhl; najednou 
jsem měl na krku medaili, v  ruce banán 
a  byl jsem zabalený v  alobalu. V  ten oka-
mžik jsem se cítil jako David Beckham, 
když proti Řecku vstřelil postupový gól 
v kvalifi kaci na mistrovství světa; naprostá 
euforie. Napil jsem se vody, sedl si na zem 
a udělal vítězné selfi e i s medailí:-). Už teď 
vím, že za rok poběžím znovu a  tentokrát 
snad už opravdu celý maraton. 

PS: Ten řízek, u  kterého se to celé domluvilo, 
byl až nechutně přesmažený, ale nebýt něj, 
přišel bych o jeden z největších zážitků v životě. 

Jakub Mikšovský, šéfredaktor

O florbal je v posledních letech obrovský zájem. Jen za 
poslední tři roky do naší orelské jednoty přibylo 100 mla-
dých jedinců se zájmem sportovat a hlavně se bavit. 
Důkazem toho, že hra táhne nejen mladé, jsou orelské ženy, které 
si v  letošním roce odbyly svoji soutěžní premiéru a  skončily na 
celkově čtvrtém místě. Příští sezónu se budou chtít znovu ukázat 
a poprat se o co nejlepší umístění. 

Muži obsadili v Jihomoravské soutěži celkově 7. místo (viz odkaz 
www.ceskyfl orbal.cz/souteze/ostatni/Jihomoravska-liga-muzu).

V jakémkoliv sportu je důležitá práce s mládeží. V našem oddíle 
se od letošního roku staráme hned o  čtyři mládežnické výběry 
a od příští sezóny by měl počet vzrůst ještě o jeden tým. Nejnověj-
ší je tým pro předškolní děti, pro které je možnost vydovádět se, 
ale zároveň se něco naučit, velmi důležitá. 

Ročník 2016/2017 dopadl pro mladší žáky velmi dobře. Obsadi-
li celkové 3. místo ve své divizi a o krůček jim unikla postupová 
pozice na fi nálový turnaj. Přesto je to velice mladý tým plný úsilí, 
talentu a nasazení a svoje sportovní úspěchy má ještě před sebou. 

Orelský florbal
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V tomto termínu a na tomto místě rok co rok oznamujeme výsledky 
všech družstev oddílu za uplynulou sezónu. Veřejnost si však pod 
údaji mnoho nepředstaví nebo informace vzápětí z mozku vymizí. 
Najdete je na www.sokec.cz nebo www.old.cvf.cz. Většinou je proč 
se bít v prsa nebo čím se chlubit – kvalita má vesměs stoupající nebo 
stabilní úroveň, a tak přináší aktérům radost. I prostředí ke sporto-
vání včetně zázemí se postupně vylepšuje. Co za tím vším však stojí? 
Přípravy pro každodenní aktivity trenérů, jejich vzdělávání, tisíce 
odtrénovaných hodin, nekončící funkcionaření, logistika tréninko-
vých prostor, fi nanční lobbing, dotační žádosti, účtování, věčný ne-
dostatek peněz na činnost. A to ve volném čase? Zadarmo? V dneš-
ní době? Ano. Prostě sport nás okouzlil a strhnul. Totéž sledujeme 
u  každého příchozího diváka. Není jich mnoho. Kdo by se velice 
zajímal o sport dříve národní, jež se dnes dostává do médií, až když 
jsou extraligy ve fi nále. Přesto se objeví dílčí úspěch. Například le-
tošním mistrem Evropy kadetů je Česko! I z našeho, ve skromnosti 
pracujícího oddílu je např. přes Brno cesta do reprezentace možná. 

O tom se přesvědčujeme. Jen tak dál oddíle! Jsi založený na míst-
ních dětech, věř a doufej, že tě i Šlapaňáci podpoří.

Zdeněk Kadlc, místostarosta TJ Sokol

Starší žáci si vedli o něco lépe. Svoji skupinu s přehledem vyhráli 
se ztrátou pouze jednoho zápasu a kvalifi kovali se na fi nálový tur-
naj pořádaný poslední víkend v dubnu v Uherském Brodě. 

Náš tým, plný odhodlání uspět, se v každém zápase rval statečně 
a neústupně až do konce. Bylo vidět, jak chce zvítězit, a každý pro 
to dělal maximum. Bohužel ve fi nále starší žáci padli. Výsledek 
5:7 a ani průběh zápasu tomu nenapovídal. Celkové 2. místo je 
velký úspěch v porovnání s  týmy z měst jako například Vyškov, 

Uherský Brod nebo Uherské Hradiště. Přesto vítěz podal skvělý 
výkon a zasloužil si svoji trofej. Útočníkem turnaje se po zásluze 
stal náš Martin Umlášek. 

Tento tým a celá naše jednota je důkazem, že sport spojuje a spor-
tovní kry může hrát kdokoliv a kdekoliv na světě. Proto bych rád 
srdečně pozval děti i jejich rodiče, kteří mají zájem bavit se, ať ne-
váhají se přihlásit a přijdou si zahrát. 

Lukáš Růžička

O volejbalu netradičně

Poděkování
Ráda bych touto cestou upozornila na 
uplynulý víkend, kdy v Uherském Brodě 
proběhl turnaj starších žáků ve fl orbalu. 
Naše děti se umístily na krásném druhém 
místě a prohrály pouze ve fi nále, a to těs-
ně s obhájci titulu Uherským Hradištěm. 

Byla bych velmi ráda, kdyby se vám po-
dařilo o tom informovat ve Šlapanickém 
zpravodaji, jelikož považuji úspěch dětí 
za důležitý a  ráda bych také velmi, ale 
opravdu velmi pochválila trenéra žáků 
Lukáše Růžičku, který vše naprosto 

perfektně zorganizoval, o  děti se přímo 
ukázkově postaral a  pod jeho vedením 
kluci dokázali, že něco umí, a  naprosto 
úžasně reprezentovali naše malé město 
v  konkurenci takových měst, jako jsou 
Boskovice, Vyškov, Uherský Brod nebo 
již zmíněné Uherské Hradiště. V konku-
renci osmi týmů dokázali, že sport pro 
ně znamená nejen zábavu, ale i  čest re-
prezentovat své město. 

Opravdu velká pochvala patří jejich jen 
o pár let staršímu trenérovi L. Růžičko-

vi a  spolutrenérovi T. Linhartovi, kteří 
zvládli veškerou organizaci sami, i  když 
si myslím, že podpora Orla mohla být 
pro děti daleko větší. Děti spaly na zemi 
ve fotbalových šatnách vedle sprch, jeli-
kož ubytování na internátu stálo 200 Kč 
za osobu a to se vedení Orla zdálo moc. 
I přes tyto překážky kluci dokázali obstát 
a umístit se. Po oba dny jsem je s manže-
lem na zápasech doprovázela a viděla, jak 
moc je hra baví a jak moc se snaží uspět. 

Lada Padalíková
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Jako každý rok, koncem dubna bilancuj-
me právě ukončenou sezonu. I tato sezona 
byla výjimečná díky vynikajícím výsled-
kům našich družstev. Začnu těmi nejmen-
šími, naší přípravkou. Toto družstvo se 
teprve formuje a  letos sehráli první dva 
turnaje ve své začínající sportovní karié-
ře. První turnaj jsme pořádali v naší hale 
na Smetanově ulici dne 29. 1. 2017. Zápas 
s favoritem, družstvem Blanska, jsme pro-
hráli těsně 23:31. Byla znát velká nervozita 
z prvního utkání. Ve druhém utkání jsme 
porazili družstvo Vysočiny 30:11. Druhý 
turnaj jsme odehráli v  Kyjově 2. 4. 2017. 
Družstvo Vinohrad jsme rozdrtili 62:4. 
Družstvo Kyjova jsme poměrně hladce 
porazili 32:13 a po zásluze turnaj vyhráli. 
Skvělý začátek. Na výsledcích se podílejí 
velkou měrou i dvě hráčky našich žen, kte-
ré drobotinu basketbal učí. Jsou to trenér-
ky Petra Lukešová a Kristýna Mináriková.

Druhé mládežnické družstvo pod vedením 
Pavla Saxe a Jakuba Sznapky. Toto jsou už 
ostřílení hráči a  patří opět mezi nejlepší 
družstva v nejstarších mini-žácích v kraji. 
Svědčí o tom i pozvánka na květnový fes-
tival basketbalu v Ostravě.

DOSPĚLÍ: Začněme u  mužů hrajících 
městský přebor druhé třídy. Po loňském 
prvním místě jsme se umístili až na 6. mís-
tě, což je částečné zklamání. Omluvou 

může být častá absence některých hráčů 
kvůli nemoci nebo pracovnímu vytíže-
ní. Trenéry jsou Pavel Nebl starší a Pavel 
Nebl mladší.

ŽENY. Ženy měly skvělý začátek a dlouho 
se držely na 2. místě. Ale dvě prohry na 
konci prosince doma a venku s Vysočinou 
hráčky rozhodily. V  některých zápasech 
nepodaly očekávané výkony. Proto koneč-
né 5. místo není špatné, ale hráčky mají 
určitě na ještě lepší výsledky. Družstvo 
vede Pavel Nebl st.

Na závěr jsem si nechal dvě nejúspěšnější 
družstva.

Družstvo mužů B pod vedením Lukáše 
Sovy a Olina Buchty vybojovalo postup do 
nejvyšší krajské soutěže. Hráči prošli sou-
těží opravdu skvěle. Za celou sezonu pro-
hráli jen dvakrát a svého největšího soupe-
ře, družstvo Hodonína, porazili jak doma, 
tak i Hodoníně. Skvělá práce, Lukáši.

Družstvo mužů A  pod vedením Zdenka 
Chlupa a Radka Hilšera prožilo snad nej-
lepší sezonu. Podařilo se družstvo doplnit 
mladíky z BŠM Brno a po Novém roce do-
konce o hráče Zachrlu z MMCITÉ. To vše 
vedlo k  tomu, že hned od začátku nebylo 
pochyb o  postupu do nástavbové části. 
Dokonce v Českém poháru jsme prošli do 
čtvrtého kola. Tam jsme narazili na nej-
lepší družstvo v  České republice – druž-

stvo Nymburka. 
Po dohodě jsme 
sehráli tento zá-
pas na Morendě 
z  důvodů větší 
divácké kapaci-
ty. 17. 11. 2016 
jsme před plnou 
halou určitě ne-
zklamali a  i  na-
vzdory prohře to byla oslava basketbalu.

Na jaře jsme postoupili do nástavby I. ligy. 
Družstvu se v  nástavbě moc nedařilo, 
ale hráči se dobře sehráli. V  prvním kole 
play-off jsme narazili na družstvo Opavy, 
které jsme dvakrát porazili. Poprvé jsme 
v historii klubu jsme postoupili do čtvrtfi -
nále I. ligy. Tam jsme narazili na družstvo 
Hradce Králové, které bylo bohužel nad 
naše síly. I tak to byla skvělá sezona.

V našem klubu ve spolupráci s družstvem 
Králova Pole hrají i družstvo starších žákyň 
a družstvo mladších dorostenek. Družstva 
hrají na Kneslově v Černovicích (ve Šlapa-
nicích není kapacita). Hráčky obou muž-
stev skončily na dně tabulek, přestože se 
enormně snažily. Přesto je to úspěch, když 
si uvědomíme, že hrají s  nejlepšími druž-
stvy nejen našeho kraje, ale i  ostatních 
včetně Severomoravského kraje.

Za basketbalový oddíl Pavel Nebl st.

Headis je k nezastavení! Přinášíme novou porci informací o spor-
tu, který zaznamenává až neuvěřitelný boom. 29. 4. se v  Brati-
slavě uskutečnil první ofi ciální turnaj v  headisu na Slovensku. 

Do hlavního města našich východních sousedů zamířila také po-
četná výprava našich hráčů a ti se na vlastní kůži přesvědčili, že 
výkonnost jejich slovenských soupeřů je na velmi vysoké úrovni. 
První tři místa v turnaji kategorie A obsadili domácí borci; nejlep-
ší z česko-moravských zástupců byl nadějný, teprve 15letý talent 
z Brna – Kouba (Jakub Hájek), který bral bramborovou medaili. 
Bratislava Cup byl zároveň historicky první slovenskou kvalifi -
kací na mistrovství Evropy, a  tak se můžeme těšit na další těž-
ké protihráče v bojích o evropský titul. V ženách kralovala naše 
Tableminnie (Martina Ambrožová). Velkou pochvalu si ovšem 
zasloužily všechny hráčky, protože odehrály během odpoledne 
každá minimálně 9 zápasů, což je opravdu úžasný, fyzicky vel-
mi náročný výkon! Poděkování tedy patří Kačce Boháčkové (2), 
Míše Vymazalové (4) a  Evě Magnussonové (5) nejen za bojov-
nost, ale také za to, že vážily dlouhou cestu do Bratislavy. Třetí 
místo v kategorii žen vybojovala Eliška Eckertová, nadějná slo-
venská hráčka (prvoligová fotbalistka). O pořadí na 2.–4. místě 
rozhodovala minitabulka vzájemných zápasů, vzhledem k tomu, 

Máme konec basketbalové sezony 
2016/2017
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že se soupeřky porazily navzájem. I to svědčí o velké bojovnosti 
hráček; jejich přístup a nasazení proto vždy zvláště zmiňujeme.

Termínová listina headisu je nabitá k prasknutí. Vzhledem k ma-
lému prostoru nabízíme jen ty nejdůležitější, vše ostatní nalezne-
te jako vždy na webu www.headis.cz, www.headis.com a fb pro-
fi lech Headis CZ, Headis SK a Headis. 20. 5. nás čeká historicky 
první turnaj světové série v Praze! Přes 100 hráčů míří do našeho 
hlavního města. Praha bude svědkem soubojů nejlepších hráčů 
světa v krásném areálu Tenisového centra ve Vestci. 3. 6. se ode-
hraje Masters ČR a  kvalifi kace na mistrovství Evropy v  hotelu 
Prométheus v Brně, hned v dalším týdnu zajíždí vedení Headis CZ 

a někteří z hráčů na exhibiční vystoupení při prvním turnaji v Ra-
kousku, který pomáháme organizačně zajistit. 17. 6. se uskuteční 
již třetí Mistrovství Evropy opět v německé Kostnici, poprvé za 
účasti slovenských a  holandských hráčů. 15. 7. budou naši nej-
lepší bojovat na mistrovství světa v  Kaiserslautern a  v  průběhu 
měsíce srpna proběhne další ročník populárního beach headisu, 
opět ve Šlapanicích.

Aleš Karásek, předseda Headis CZ a SK,
člen světové federace headisu

Jaroslav Zukal, místopředseda Headis CZ, technický ředitel 
Luděk Boháček, šéftrenér Headis CZ, marketingový ředitel

Kynologický klub (KK) Šlapanice pořádal v termínu 13.–16. dubna 2017 již 15. ročník dogtrekkingového závodu 
„Šlapanický vlk Moravským krasem“. Tento závod byl druhým v pořadí letošního seriálu Mistrovství ČR 
v dogtrekkingu i dogmaratonu. Oba „dogy“ by se daly charakterizovat jako pochod či běh se psem na vodítku 
po vyznačených trasách na dlouhé vzdálenosti, od 43 ± 5 km v případě dogmaratonu až po dogtrekkingové 
vzdálenosti, které mohou netrénovanému jedinci připadat přímo astronomické.
Šlapanický vlk využil výhodného velikonočního termínu s  více 
volnými dny a  kromě kalendáře mu přálo i  počasí, takže závod 
proběhl v poměrně příjemném období mezi nečekaně „letními“ 
dny na začátku dubna a třeskutou povelikonoční zimou. Přimě-
řené teploty dovolily vyrazit na trasu závodu i psům těch plemen, 
která teplé počasí zrovna nevyhledávají, a přitom vytvořily i při-
jatelné podmínky pro přežití ve stanovém městečku, bivak závod-
níků na trati nebo venkovní posezení v areálu KK.

Konání závodu předcházely jako každoročně dlouhé hodiny prá-
ce dobrovolníků z KK při vyhledávání a značení tras, při „papíro-
vém“ zajišťování akce a přípravě zázemí pro více než dvě stovky 
účastníků (resp. týmů ve složení psovod + libovolný počet psů na 
druhém konci vodítka), kteří se k nám sjíždějí prakticky z celé re-
publiky i ze Slovenska. 

V pátek ráno vycházeli či vybíhali účastníci dogtrekkingu – LONGu, 
kteří se postupně vraceli do cíle během pátečního večera a celé 
soboty. Vítězný běžec se svým psem urazil 90kilometrovou trasu 
za fantastických 11 hodin. Naopak ti, kdo si přišli spíše vychutnat 
jarní přírodu a atmosféru závodu, využili velkorysý časový limit 
a vraceli se i po více než 40 hodinách. Pouze 10 týmů z celkové-
ho počtu 57 startujících náročný závod nedokončilo a  využilo 
možnosti nouzového odvozu z trati. Sobotní ráno patřilo startu 
dog-maratonu MID (46 km, 57 účastníků) a silně obsazené do-
provodné akce SHORT (26 km, 87 účastníků). Závod dokončili 

téměř všichni v časech rekordních i pohodových. Večer pak udě-
lalo všem zúčastněným radost (kromě příjemné společnosti) 
i tradiční opékané prasátko doprovázené dobrým pivem. V neděli 
dopoledne byly předány ceny nejrychlejším účastníkům LON-
Gu a MIDu dle kategorií a poté se už závodníci rozjeli do svých 
domovů vyléčit veškeré bolístky a zranění do termínu některého 
z příštích závodů.

Jak náš závod hodnotili sami účastníci? V diskuzích na sociálních 
sítích si můžeme přečíst kladná hodnocení vytyčených tras zvláš-
tě na těch úsecích, kde cesta opustila turistické značky a  byla 
vedena pouze pořadatelským značením takovými místy, která 
ani pravidelní „vlci“ dosud neznali, a  přes dech beroucí kopce, 
o jejichž existenci v naší spíše rovinaté krajině neměli tušení ani 
„domorodí“ závodníci. Nelze se zavděčit všem, proto jsme se se-
tkali i s postesknutím, že se letošní trasa MIDu málo odchylovala 
od zpevněných cest civilizace a nevnořila se hlouběji do temných 
hvozdů Moravského krasu. Všichni účastníci se však shodli na 
dobře zvládnuté organizaci závodu a perfektním značení tras.

Informace o  letošním 15. ročníku Šlapanického vlka včetně vý-
sledků, map trasy a fotografi í můžete najít na http://slapanicky-
-vlk.kkslapanice.com/. Budeme rádi, pokud se jimi necháte inspi-
rovat a příští rok se svým pejskem (nebo i bez něj) některou z tras 
vyzkoušíte na vlastní kůži, nohy a tlapky.

Za KK Šlapanice 
Alena Mikušková

Šlapanický vlk 2017
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Zahrádkáři informují…
Zahrádkaření má hluboké kořeny. Provází nás od počátku pěstování rostlin. Již tehdy nás těšily 
zdravé porosty a kvetoucí rostliny, které naznačovaly bohatou úrodu a tím i větší šanci na přežití. 
Dnes nám již o přežití nejde, ale radost ze zahrady zůstává.
Naše organizace se snaží být celoročně aktivní a pro své členy připravuje řadu zajímavých akcí.
Kromě pravidelných odborných přednášek, které pořádáme při členských schůzích a na které 
zveme i nečleny z řad šlapanických občanů, jsme v letošním roce zařadili i odborné exkurze:

Arboretum Botanické zahrady Mendelovy univerzity v Brně
Dne 20. 4. 2017 jsme navštívili tropické skleníky, jejichž sbírky ob-
sahují kolem čtyř tisíc druhů orchidejí a asi tři sta druhů tilandsií. 

Orchideje jsou ve čtyřech sklenících rozděleny podle svých náro-
ků na teplo, světlo a vzdušnou vlhkost. 

V první části, expoziční hale, jsou umístěny právě kvetoucí rostli-
ny. Viděli jsme spoustu krásných květů, z nichž některé příjemně 
voněly. Vstupní halou poletovalo ještě několik tropických motýlů, 
kteří zde přežili od březnové akce Botanické zahrady – výstavy 
orchidejí a tropických motýlů. 

Úkolem pracovníků skleníků je nejen genofond udržovat, ale také 
rozmnožovat. V roce 1970 byla založena laboratoř pro množení 
orchidejí, kde se množí orchideje ze semen pomocí aseptických 
výsevů metodou in vitro.

Viděli jsme nejen velké množství kvetoucích rostlin, ale i způsob 
odběru pylového zrna, přenos do opylovaného květu, i  složitý 
způsob a postup při množení orchidejí ze semen.

Firma AROMATICA CZ, s.r.o. ve Šlapanicích
Firma AROMATICA CZ slaví v letošním roce 25 let od svého zalo-
žení a z toho již 20 let sídlí ve Šlapanicích. Vyrábějí se zde produk-
ty z léčivých bylin, v poslední době v biokvalitě, různé masti, v dó-

zách i tubách na bázi tuku, kapky a sirupy. V poslední době přešla 
fi rma i na výrobu sáčkovaných čajů v kvalitě sypaných. Firma má 
vlastní laboratoř, kde jsou zkoušeny jednak vstupní suroviny, jed-
nak výstupní produkty. Dřívější maloprodej byl zrušen, veškeré 
výrobky jsou expedovány většinou do lékáren. Podle předběžné 
dohody nám byla dne 26. 4. 2017 umožněna prohlídka. 

Před vstupem do výroby dostali všichni účastníci ochranné ob-
leky, návleky na boty a čepice. V každé části výrobny doprovázel 
ukázky poměrně podrobný výklad technologií výrob a vstupních 
surovin. Na řadu dotazů ochotně odpovídali zaměstnanci fi rmy.

Den otevřené zahrady „květinový sad“ 
Kousek za Slavkovem v  obci Heršpice má zahradu (květinový 
sad) Ing. Petr Hanzelka, Ph.D. Postupně ji buduje ze zahrady pů-
vodní staré selské usedlosti.

Ing. Hanzelku známe z  odborných přednášek v  uplynulých le-
tech, kdy v  naší organizaci přednášel o  pěstování skalniček, le-
vandulí a tvorbě květinových záhonů. Je kurátorem sbírky trvalek 
v Botanické zahradě hlavního města Prahy a zároveň také sbírky 
šlapanických chryzantém, které vyšlechtil pan Jan Dvořák.

Ing. Hanzelka nabízí široké veřejnosti služby v  oblasti prodeje 
okrasných rostlin, zajišťuje výsadby květinových záhonů, osázení 
skalek, suchých zídek, odborné informace a prodej skalniček, by-
linek a trvalek. Ve dnech 7.–8. května 2017 pořádal den otevřené 
zahrady, čehož využili i mnozí zahrádkáři z naší organizace.

Zahrada je krásná a plná květů v každém ročním období, a proto 
návštěvu při další akci můžeme vřele doporučit.

Exkurze byly velice zajímavé a přinesly zúčastněným mnoho no-
vých odborných informací. Těšíme se na setkání s vámi při dal-
ších akcích naší organizace.

Za výbor ZO ČZS Šlapanice
Libuše Peclová a Marta Fišerová
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Již pátým rokem je hlavní letní výstava ve 
šlapanickém muzeu věnována hračkám. 
Ta letošní má ve svém titulu větu Leg godt, 
což česky znamená Hraj si dobře. Zkráce-
ním věty Leg godt vytvořil dánský truhlář 
Ole Christiansen před více než 80 lety ná-
zev dnes světoznámé stavebnice LEGO® 
a právě ta je tématem letošní letní výstavy. 
Z nepřeberných variací, které lego nabízí, 
jsou na šlapanické výstavě k vidění nejen 
tradiční vláčky či stavby měst, ale také sé-
rie věnovaná rytířům a středověkým hra-
dům, potápěči, polární expedice i náročné 
technické modely. Na své si přijdou také 
děvčátka, vystaveny budou například elf-
ky a postavičky ze série Lego Frozen.

Jak je ve šlapanickém muzeu zvykem, sou-
částí výstavy je i herna. Tentokrát na děti 
čeká řada úkolů, díky kterým poznají lego 
i  jako pomůcku pro rozvoj představivosti 

a  jemné motoriky. Děti ale také popustí 
uzdu své fantazii: nakreslí návrh nové sé-
rie stavebnice nebo plakát k  vysněnému 
fi lmu a samozřejmě si budou moct do sy-
tosti pohrát. 

Výstava je připravena ve spolupráci se 
sběratelem lega Petrem Šimrem. Pro ško-
ly, školky a příměstské tábory jsou připra-
veny edukační programy. Výstavu můžete 
navštívit od 2. 6. do 10. 9. 2017. 

V  přízemních prostorách se návštěvníci 
mohou vydat na výpravu do minulosti na-
šeho města. Na výstavě Šlapanické roz-
marné léto se dozvědí, jak trávili obyva-
telé Šlapanic letní měsíce v první polovině 
minulého století. Prostřednictvím dobo-
vých fotografi í výstava přiblíží rozmanité 
výlety místních spolků, sportovní akce, 
promenádní koncerty, karnevaly, slavnos-
ti i  někdejší chloubu města – zdejší kou-
paliště. Připomene také, kde šlapanické 
dámy nakupovaly letní střevíčky či slamá-
ky a kam se chodilo na zmrzlinu. Výstava 
začíná 16. 6. a potrvá do 10. 9. 2017. 

A stejně jako loni i letos bude malé i velké 
návštěvníky zvát k  návštěvě výstav inter-
aktivní objekt před budovou muzea. Ne-
zapomeňte ho přijít s dětmi prozkoumat! 

Těšíme se na vás!
Monika Mikulášková

Tělocvičné jednoty Sokol Šlapanice

Stavebnice LEGO® i výlet do historie města

Valná hromada

Tak jako každý rok i letos proběhla v březnu valná hromada TJ Sokol Šlapanice. Valnou hromadu největší spole-
čenské organizace ve Šlapanicích zahájil starosta Radek Jurníček, který přivítal všechny delegáty a hosty a poté 
přednesl zprávu, kde zhodnotil činnost jednoty za rok 2016. Následně zazněly i zprávy jednotlivých oddílů – volej-
balu, basketbalu, gymnastiky a všestrannosti.
Ve zprávách byly vyzdviženy výkony a úspěchy sportovních oddí-
lů volejbalu a basketbalu, které hrají celorepublikové ligové soutě-
že. Velké poděkování patřilo hlavně trenérům mládeže a dorostu, 
kteří se starají o téměř 190 hráčů, příp. cvičenců ve věku do 18 
let! Oceněna byla také práce výboru jednoty, kterému se v  po-
sledních letech daří získávat dostatek fi nancí na opravy a rekon-
strukce našich nemovitostí, které slouží nejen pro členy, ale i pro 
všechny občany našeho města. Zde starosta poděkoval jak vedení 
města, tak poslanci PČR panu Jaroslavu Klaškovi za významnou 
podporu při získávání dotací.

V diskuzi zazněla hlavně kritika na výši nájemného, které urču-
je ZŠ za pronájem tělocvičny, což pro naši jednotu znamená, že 

získané prostředky od města na činnost se rovnají celoročnímu 
nájmu za tréninkové hodiny v ZŠ.

Na závěr byl schválen rozpočet na r. 2017 a schváleno usnesení 
TJ Sokol Šlapanice, ve kterém hlavními body a úkoly pro rok 2017 
je získání dotačních titulů a  fi nancí na dokončení rekonstrukce 
sokolovny, dále zlepšení webových stránek a propagace naší jed-
noty a zahájení jednání s vedením města o snížení nájmu v tělo-
cvičně ZŠ, a to hlavně pro mládežnické oddíly.

Tajemnice TJ Sokol Šlapanice, 
Alena Koplíková

Za Orelskou jednotu Šlapanice bych chtěl poděkovat všem vedoucím, kteří svůj volný čas věnují dětem a mládeži. 
Jsou to Věra Parmová, Svatava Kyselová, Jitka Vavrová, Lucie, Dominik a Miroslav Královi, Oldřich Sedláček, Jiří 
Něnička, Lukáš Klaška, Lukáš Růžička, Tomáš Linhart, Dominik Remeš, Pavel Krček, Jiří Jašek a Zdeněk Šmerda.  

Za Orelskou jednotu Šlapanice
Václav Klaška, starosta jednoty

PODĚKOVÁNÍ

– letní výstavy ve šlapanickém muzeu
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Příměstské tábory
Už potřetí mohou děti trávit prázdniny 
v jedinečném prostředí Muzea ve Šlapani-
cích. Letos pořádá muzeum ve spolupráci 
se SVČ Lužánky hned dva příměstské tá-
bory. Oba jsou tentokrát celodenní, děti 
si samozřejmě pochutnají i na společném 
obědě a čeká je program plný her, tvoření, 
ale také zajímavostí a poučení. 

Pro větší děti je připraven tábor Hravé léto 
s muzeem 3 v termínu 24.–28. 7. 2017 a ty 
menší (i předškolní) se mohou těšit na pro-
gram plný her a zábavy na táboře Hračky 
ožívají (v muzeu) 21.–25. 8. 2017. 

V obou termínech nabízí muzeum posled-
ní volná místa. 

Nezapomeňte si poznamenat…
29. 7. 2017 pořádá muzeum program Ar-
cheologie pro každého, kde si na vlast-
ní kůži vyzkoušíte, jak se žilo v  pravěku. 

26. 8. 2017 se s  prázdninami rozloučíme 
druhým ročníkem akce Ahoj, léto! Neza-
pomeňte si poznamenat do svého kalen-
dáře oba termíny a přijďte se i v létě ochla-
dit do muzea.

Zapojte se do soutěže!
Na podzim připravuje šlapanické muze-
um výstavu o  domácích mazlíčcích a  je-
jich pánech s názvem Na dvorcích i pol-
štářcích. Nyní máte jedinečnou možnost 
pomoci nám dotvořit výstavu a zároveň se 
zapojit do soutěže o krásné ceny!

Zašlete nám fotografi i Vašeho zvířecího 
mazlíčka a  připojte krátké odpovědi na 
následující otázky: 

1. Jak se Váš mazlíček jmenuje? 
2. Jak dlouho jste spolu? 
3. Proč ho máte tak rád/a? 
Fotografi e najdete na naší výstavě a v lednu 
2018 proběhne slavnostní losování vítězů.

Fotky společně s odpověďmi na naše otázky 
a kontaktními údaji nám posílejte na e-mail 
slapanice@muzeumbrnenska.cz nebo na 
adresu Muzeum ve Šlapanicích, Masary-
kovo náměstí 18, Šlapanice. Více informací 
najdete na www.muzeumbrnenska.cz a na 
facebooku Muzea Brněnska. 

Monika Mikulášková

PŘIPRAVTE SE
na léto v muzeu

NÁVŠTĚVNÍ DOBA
MUZEA

ROZŠÍŘENA
Šlapanické muzeum
má nově otevřeno

od středy do pátku
od 13 do 18 hod.,

o víkendu pak i dopoledne:
sobota a neděle

10–12 a 12.30–18 hod.

Nebojte se zaslat i fotografie 
s netypickými domácími mazlíčky! 

inzerce



33z muzea

Férová snídaně
Druhý ročník Fair Trade snídaně se konal v sobotu 13. Května před budou muzea, které bylo hlavním organizátorem celé akce. Pro ná-
vštěvníky byly připraveny ochutnávky z Fair Trade potravin jako například sendviče, džemy, čokolády, káva a nebo kakao. Součástí byla 
také soutěž o nejlepší koláč z Fair Trade potravin, který nakonec vyhrála paní Ludmila Zemanová s Ananasovými řezy s Lučinou. Místní 
skauti se postarali také o nejmenší návštěvníky a připravili několik stanovišť, kde děti plnily různé zábavné úkoly. Kdo chtěl, mohl si také 
prohlédnout muzeum, kam byl po celou dobu snídaně vstup zdarma. 

Jakub Mikšovský, šéfredaktor

Ananasové řezy s Lučinou
1 hrnek cukru krupice (300 ml)
1 hrnek mletých ořechů
2 hrnky hladké mouky
2 celá vejce
1 kávová lžička jedlé sody
1/2 prášku do pečiva
1 kompot ananasu 500 g i se šťávou, ananas nakrájet
na malé kousky

Postup:
Vše promíchat, rozetřít na vymaštěný, moukou vysypaný 
plech, péct asi 30 minut na 180 °C. Po  vychladnutí potřít 
krémem:
120 g sýru Lučina
1/3 kostky másla
1/2 hrnku moučkového cukru
Poté posypat postrouhanou čokoládou nebo mletými oře-
chy, kokosem, mandlemi, grankem.

Ludmila Zemanová

Kukuřičný koláč s bílou čokoládou
200 g  hladké kukuřičné mouky
200 g strouhaného kokosu
2 lžičky kypřícího prášku
200 g  moučkového cukru fair trade
4 vejce
150 g másla
Šťáva ze 4 pomerančů
Nastrouhaná kůra ze 4 pomerančů
Na polevu:
100 ml slazeného kondenzovaného mléka
200 g bílé čokolády fair trade
50 g másla
Předehřejeme troubu na 180 °C.
Máslo rozpustíme a lehce prošleháme s cukrem. Smíchá-
me kokos, kukuřičnou moukou a kypřící prášek. Postup-
ně přidáváme k máslu s cukrem suché suroviny a vždy po 

jednom vejci. Na závěr do směsi přimícháme šťávu z po-
merančů a polovinu nastrouhané kůry.
Kruhovou formu vyložíme pečícím papírem a směs pečeme 
35 až 40 minut.
Ve vodní lázni rozpustíme máslo a bílou čokoládu, přidáme 
kondenzované mléko a důkladně promícháme. Nalijeme na 
ještě teplý koláč a ozdobíme zbývající pomerančovou kůrou. 

Monika Mikulášková



34 z knihovny

Během nečekaně chladných prvních jarních dnů jsme opět pilně připravovali zajímavé nové knihy pro čtenáře 
všech věkových kategorií a milovníky nejrůznějších žánrů, ze kterých nabízíme následující výběr:
Román Terezy Boučkové „Život je nádherný“ popisuje spisova-
telčin každodenní život v  době od Štědrého dne roku 2010 do 
23. prosince roku 2011. Píše o svých nejbližších a  jejich a svém 
zápasu s nemocí maminky, píše o odlidštěné úřednické mašinerii, 
se kterou se nemíní smířit, píše o svých synech a jejich svobodné 
cestě životem, citlivě vnímá a refl ektuje literaturu, fi lm a divadlo. 

V románu Roberta Bryndzy „Dívka v ledu“ musí šéfi nspektorka 
Erika Fosterová čelit nejen vrahovi krásné dívky z mocné a boha-
té rodiny, který je hrůznější než kdokoli, komu čelila v minulosti, 
ale i  vlastním démonům. Kolik žen se vejde do jedné obyčejné, 
zdánlivě bezbranné a  upracované ženské? Armáda. Matky, pří-
telkyně, dcery, manželky, ale i malé holky, puberťačky, na které 
tělo nikdy nezapomene. Tyto hrdinky „všedních dnů“ vyprávějí 
příběhy v knize Veroniky Hájkové „Všechny ženy ve mně“. His-
torický román Pavla Hrdličky „Úkol pro šaška“ mapuje drama-
tickou situaci před husitskými bouřemi v letech 1402–1403 mezi 
králem Václavem IV. a jeho bratrem Zikmundem a příběh Simo-
na Scarowa „Srdce z kamene“ se vrací do roku 1938. Peter přijíž-
dí z Německa navštívit svého otce, který tu provádí archeologic-
ké vykopávky, a naváže úzký přátelský vztah se dvěma zdejšími 
mladými rodáky, mladíkem Andreasem a dívkou Eleni. Svět ale 
neodvratně sklouzává do konfl iktu…

Francouzský thriller Thierryho Serfatyho z  lékařského prostředí 
„Zakázaná noc“ se zabývá spánkovou terapií a manipulací s  lid-
skou psychikou, halucinace se mísí s  realitou, dochází k  tragédi-
ím… Publikace „Zdravé cévy, zdravé tělo“ autorky Jeleny Svitkové 
je plná nejrůznějších receptů využívajících bylin i jiných přírodních 
prostředků, a  to speciálně při potížích, jež mají společné jedno: 
narušený oběhový systém. Zájemcům o jazykové vzdělávání nabí-
zíme „Angličtinu pro začátečníky“, „Francouzštinu pro začáteč-
níky“, „Mluvník česko-anglický“ a „Mluvník česko-francouzský“, 
pro milovníky cestování potom knihu Moniky a Jirky Vackových 
„Nový Zéland: sakra na těžko“. Kdo má rád fi lmové umění, nene-
chá jistě bez povšimnutí jedinou autorizovanou biografi i režiséra 
Juraje Herze s názvem „Autopsie: pitva režiséra“. 

Pro děti máme připravenu „Zpověď Jonatána Papírníka“ autorky 
Michelle Cuevas, laskavé a vtipné vyprávění imaginárního chlap-
ce Jonatána, který neví, že ve skutečnosti neexistuje, pro mládež 
román Barbory Robošové „Smolařka“ o  dívce, která hledá své 
místo v životě, a  také humoristický příběh Alexandry Maxeiner 
„Já, Linda a zbytek světa“, povídání o „skorodvojčatech“ a světě 
kolem nich. Dobrodružný historický příběh Jindřišky Mendozové 
„Meč pánů z Velhartic“, ve kterém se prolínají časové linie, zavede 
jedenáctiletého Jakuba a stejně starou Anežku do doby Karla IV. 
Kromě těchto tipů ve Zpravodaji vám budeme od 1. června 2017 
na našich webových stránkách a  knihovním facebooku nabízet 
pravidelná týdenní doporučení zajímavých novinek, které pro vás 
připravujeme. Z nedávno proběhlých akcí stojí určitě za zmínku 
nocování dětí v knihovně s bohatým programem „Noc s Anderse-
nem“ a komponovaný večer Miloně Čepelky a J. P. Snětivého „Ten 
píše to a ten zas tohle“. Pár fotografi í z tohoto večera si můžete 
prohlédnout též na knihovním webu a facebooku knihovny.
Budeme se na vás těšit! 

Rostislav Faber,
vedoucí knihovny

Novinky z knihovny
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Začíná léto a silnice se zaplňují cyklisty. Tento sport je v posledních letech stále populárnější, 
a tak obce i kraje budují pro bezpečný provoz nové cyklostezky a naše město v tom není 
výjimkou. Těm ale není věnován tento příspěvek a dočtete se o nich na jiném místě. 
Podíváme se spíše zpět do historie cyklistiky v našem městě, protože právě v poslední třetině 
devatenáctého století se na svět začal klubat tento nový sport. Vysoké velocipedy byly do 
našich zemí poprvé přivezeny po světové výstavě v Paříži v roce 1876 a první český cyklistický 
klub ČVK Smíchov v Praze byl založen po pěti letech, roku 1881. Moravské prvenství získal 
v roce 1885 První český klub velocipedistů na Moravě se sídlem ve Vyškově a v témže roce 
vznikl Klub českých velocipedistů Brno. Roku 1887 byly založeny další kluby, a to v Prostějově, 
Chropyni, Telči, Boskovicích, Velkém Meziříčí, Olomouci, Kroměříži, Bučovicích, Přerově 
a v Ivančicích. Téhož roku také vznikl německý cyklistický spolek Brünner Radfahrer v Brně.
S  novým sportem bylo ale také třeba 
výrobců a opravářů velocipedů. V Pra-
ze se této činnosti věnoval mechanik 
Josef Kohout ze Smíchova a v Brně op-

tik a mechanik Arnold Klíčník, který kola nejen vyráběl a prodá-
val, ale také jízdě na bicyklu vyučoval. Pořizovací hodnota nového 
stroje nebyla zrovna nízká a mohli si ho dovolit pouze ti zámož-
nější. V roce 1887 požadoval Arnold Klíčník za kolo 110 zlatých, 
později se velocipedy prodávaly v pěti brněnských obchodech. To 
už se ale jednalo o  nízká kola, tzv. „bezpečníky“, protože jízda 
na vysokém kole byla opravdu nebezpečná a vyžadovala velkou 
zručnost. Kronikář Emanuel Vlček ve svých poznámkách uvádí, 
že farář P. František Laštovička používal velociped v letech 1891–
1896 a po něm se jeho majitelem stal Jaroslav Svoboda, syn na-
dučitele. V polovině 90. let 19. století vlastnili bicykly také Václav 
Rožek, Jan Velan a Karel Bílek. 

To už se blížil 2. březen 1899 a s ním i založení Klubu českých cyk-
listů SLAVIA ve Šlapanicích. U jeho zrodu stáli bratři Emanuel, 
Jan a Josef Velanovi, bratři Josef, Jaroslav a Stanislav Svobodovi, 
Julius Skřepek, František Sapák a Zdeněk Buchtele. SLAVIA se 
tedy stala členem Svazu českých a moravských cyklistů. Její spor-
tovní činnost však probíhala již před ofi ciálním založením klubu. 
Roku 1898, 7. srpna, jak uvádí dobový tisk, pořádalo „Sdružení 
cyklistů šlapanických“ První národní závody cyklistické na silnici 
tuřanské. Do 4. srpna se přihlásili cyklisté z Prahy, Prostějova, 
Brna, Vyškova, Uherského Hradiště a Šlapanic. Závody byly za-
hájeny ve 14.30 hod. koncertem české národní kapely z Brna na 
Velkém náměstí a po hodině se odebral průvod s hudbou k místu 
startu, které bylo u kříže nad obcí na křižovatce brněnské a tu-
řanské silnice. V 16.00 hod. vyrazili na trať první závodníci v cel-
kem pěti soutěžích. I. Jízda hostů na 3 km – vítěz Josef Štěpánek 
z  Brna, II. Jízda nováčků na 3 km (pět startujících) – 1. místo 
Josef Svoboda, 3. místo Emanuel Velan – oba ze Šlapanic, III. 
Jízda o cenu dam na 3 km, IV. Jízda hlavní na 2 km, V. Jízda po-
malosti na 500 m – vítěz Stanislav Svoboda ze Šlapanic. Po zá-
vodu následoval přátelský večer v hostinci Ferdinanda Fialy, kde 
byly předány ceny, a následoval taneční věneček. Další závody se 
konaly už pod hlavičkou nově založeného klubu, a  to 3. června 
1899. V následujícím roce 2. srpna 1900 byla Slavia pořadatelem 
Sjezdu moravských cyklistů a pro závody zvolen nevelký okruh 
Šlapanice-Slatina-Tuřany-Šlapanice. Start i cíl závodu byl u kříže 
nad obcí. Zde pak stopy po Klubu českých cyklistů Slavia končí 
a na jaře roku 1901 klub zaniká. Za krátkou dobu svého trvání 
uspořádal klub celkem sedm závodů národních a klubových. Jeho 
členové pořádali také cesty na závody v  Brně, konali výlety po 
okolí a zachovala se i zmínka o výletu na Macochu. Každý závod 

končíval společenským večerem s hudbou v hostinci Ferdinanda 
Fialy (dnes orlovna) a  kromě výše uvedených měst soutěžili ve 
Šlapanicích také závodníci z Krakova, Pardubic, Olomouce, Tře-
bíče a Žďáru. Startoval u nás také legendární závodník z Prahy 
Václav Vondřich, ze kterého se později stal známý motocyklový 
a automobilový závodník. Z dochovaných fotografi í je patrné, že 
cyklistice ve Šlapanicích se věnoval také správce cukrovaru Jo-
sef Urválek nebo místní obvodní veterinář Josef Stávek. Jestli ale 
také oni patřili mezi členy Slavie, se už stěží podaří zjistit.

Josef Kopecký, kronikář

Klub českých cyklistů SLAVIA

Josef Urválek,
správce místního cukrovaru

Medaile ze závodů 7. 8. 1898
z archivu muzea 
ve Šlapanicích





Kalendář akcí | červen–srpen
2. 6. Výstava Leg godt – Hraj si dobře 13.00 muzeum

2. 6. Divadlo Císařovna Rézi 19.00 KD Bedřichovice

3. 6. Turnaj v minivolejbale 5. ročník 9.00–16.00 antukové hřiště Sokola

4. 6. Dětský den 13.00 Kynologický klub

4. 6. 13. farní den 13.00 farní dvůr

5. 6. Královničky – obchůzkový tanec 16.00 Masarykovo náměstí

5. 6. Den otevřených dveří u starostky a místostarosty 16.00–18.00 zasedací místnost MěÚ

5. 6. Roubování zeleniny – přednáška ČZS 18.00 orlovna

7. 6. 18. veřejné zasedání ZM Šlapanice 17.00 zasedací místnost MěÚ

10. 6. Hasičina nejen dřina 9.00 městský park

10. 6. Letní noc se skupinou Akcent 20.00 městský park

10. 6. Triatlon 4. kolo 9.30 ZŠ, bazén, atl. hřiště

13. 6. Daruj krev se Zdravým městem TS Brno

16. 6. Šlapanické rozmarné léto 13.00 muzeum

18. 6. Po Šlapkách 9.00 městský park

18. 6. Boží Tělo 9.45 kostel – náměstí

23. 6. Pivní slavnosti 16.00 městský park

24. 6. Letní karneval 16.00 sokolovna – měst. park

24. 6. Turnaj ve florbalu 9.30 ZŠ, bazén, atl. hřiště

1. 7. Rosťův country večer 18.00 městský park

3. 7. Den otevřených dveří u starostky a místostarosty 16.00–18.00 zasedací místnost MěÚ

15. 7. Retrovečer 18.00 městský park

29. 7. Jožův pohár v nohejbale 8.30 volejbalové hřiště Sokola

7. 8. Den otevřených dveří u starostky a místostarosty 16.00–18.00 zasedací místnost MěÚ

7. 8. Historický vývoj pěstování ovocných dřevin-přednáška ČZS 18.00 orlovna 

11. 8. 85. šlapanické slavnosti – stavění máje 16.00 městský park

11. 8. 85. šlapanické slavnosti – taneční zábava – RAIN 20.00 městský park

12. 8. 85. šlapanické slavnosti
– vítání a společné fotografování jubilantů 14.00–17.00 zasedací místnost MěÚ

12. 8. 85. šlapanické slavnosti – dětské odpoledne 15.00 městský park

12. 8. 85. šlapanické slavnosti – odchod pro první stárku 19.00 Hasičská zbrojnice

12. 8. 85. šlapanické slavnosti – předání práva 20.00 Masarykovo náměstí

12. 8. 85. šlapanické slavnosti – hodová zábava s  Dambořankou 20.30 městský park

12.–13. 8. 85. šlapanické slavnosti – letní výstava ČZS 8.00–18.00 orlovna

13. 8. 85. šlapanické slavnosti – mše svatá 9.00 městský park

13. 8. 85. šlapanické slavnosti – krojovaný průvod 15.00 sokolovna – měst. park

13. 8. 85. šlapanické slavnosti – národopisné odpoledne 16.00 městský park

27. 8. Farní pouť do Tuřan 13.45 zastávka Riegrova

Časy a místa konání se u některých akcí mohou lišit, sledujte proto výlepové plochy města, infokanál a hlášení 
městského rozhlasu.



8. 4. 2017
Ukliďme Česko – Jakub Mikšovský

20. 4. 2017
Melodie stále zelené – Josef Kopecký

10. 5. 2017
Dopravní hrátky – Josef Kopecký

13. 5. 2017
Fair Trade snídaně – Lucie Valouchová

9. 4. 2017
Velikonoční tvoření – Josef Kopecký

24. 4. 2017
Výročí osvobození Šlapanic – Jakub Mikšovský


